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‘Sanal Evrende Siber  Güvenlik’  Sürdürülebilir lik ,  
anlamını buluyorBilişim sektörünün ve elbette 

bu nedenle ülkenin en büyük 
sorunlarından biri “ yetişmiş 
eleman tedariki”  sorunu.

Uluslararası Bilgi Güvenliği ve Kriptoloji 
Konferansı (ISC TURKEY); ‘Sanal Evrende 
Siber Güvenlik’ temasıyla 19-20 Ekim 
tarihinde düzenlenecek.

"Dijitalleşme ve çevre gündemlerinin 
birlikte yürütülmesi gerek."
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6G'de liderleri 'patent gücü'  belirleyecek

İstanbul Medipol Üniversitesi Mühendislik 
ve Doğa Bilimleri Fakültesi, 2017 yılından 
beri organize ettiği 6G Çalıştaylarının devamı 
niteliğinde ‘6G Konferansı’ düzenledi.

E-TOPLUM 5

Dünyay ı teknoloji 
kur taracak
Kamu, bilişim, akademi ve iş dünyasını 22. 
kez bir araya getirecek olan Bilişim Zirvesi, 
bu yıl ‘’Dünya’yı Teknoloji Kurtaracak ‘lotus’”  
teması ile 24 Kasım günü Zeytinburnu 
Fişekhane’de gerçekleştirilecek. SAP Türkiye ana 
sponsorluğunda ve Turkcell, Schneider Electic 
Türkiye, Roksit ve Knowledge Club premium 
sponsorluğunda gerçekleşecek olan zirveye kayıt 
www.BZetkinlik.com adresinden alınacak. 

Nanoteknoloji,  sürdürülebilir  kalk ınma 
hedef ler i için belir ley ici rol oynuyor

Bölgenin dijital buluşması için 
ger i say ım

TÜBİTAK Başkanı Prof. Dr. Hasan Mandal, NanoTR-16 
Konferansı'nda, birden fazla disiplinin bir arada 
olduğu, iş birliğinden çok birlikte iş yapma odaklı 
‘Birlikte Başarma’ yaklaşımını benimsediklerini 
kaydetti.

Digital Bridge-2022, Türk devletleri ve Orta Asya 
ülkelerinin teknoparklarını kendi sahasında bir araya 
getirecek. 28-29 Eylül tarihlerinde Kazakistan’ın başkenti 
Nur-Sultan’da uluslararası teknolojik forum Dijital Bridge 
düzenlenecek. Bu senenin konusu ise “Orta Eurasia – 
Yeni Teknolojik Alanı”. 

E-TOPLUM BİLİŞİM DÜNYASI7 13

Sunucu  Kaynakları %100 Size Ait,

Hızlı Kurulum, Güncel İşletim Sistemiyle

Gerçek Cloud Deneyimini Kaçırmayın!

www.sh.com.tr

www.premierdc.com.tr

Openstack Cloud

Hizmetlerini Denediniz Mi?

Hızlı Ölçeklenebilir Bulut, Fiziksel,
Hibrit Çözümler; Yönetilen Hizmetler!

KAYIT İÇİN

“lotus”

ANA SPONSOR

– PERSEMBE24 KASIM 2022 
-

Dunya’yi Teknoloji Kurtaracak

FİZİKSEL ETKİNLİK

PREMIUM SPONSORLAR
.

ZiRVEDE NELER VAR ? 

DÜNYAYI TEKNOLOİ KURTARACAK

IOT, BÜYÜK VERİ VE ANALİTİK TEKNOLOJİLER

EĞİTİM, DEMO VE SOSYAL İÇERİKLER CIO TURKEY İLE DİJİTAL SÜREÇLER BİTEKDER İLE DİJİTALLEŞME

DİJİTAL İŞ SÜREÇLERİ, RPA VE YAPAY ZEKA

HABERLEŞME TEKNOLOJİLERİBULUT TEKNOLOJİLER



Bilgi için:

man@m2s.com.tr
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Bilişim teknolojilerinde yaşanan 
ve yaşanacak gelişmeleri 
gelenekselden geleceğe uzanan 
geniş, zengin bir perspektifle 
iş dünyasının gündemine 
taşıyan Bilişim Zirvesi, 22 yıllık 
birikiminden aldığı güçle bu yıl da 
birbirinden dikkat çekici konuları 
ve konuklarıyla yeni bir “zirve”  
için yol alıyor. Sürdürülebilirlik 
kavramının bütün olarak hayata 
uğratacağı olumlu değişim, 
bilgelik kazanmanın sistemlere 
ve geleceğe sağlayacağı faydalar 
24 Kasım 2022 tarihinde Dünya’yı 
Teknoloji Kurtaracak ‘lotus’ ana 
temasıyla ele alınacak. Zirvede, 
çamurda açan sonsuz yaşamın 
simgesi Lotus’tan yola çıkarak 
teknoloji uğruna kirlettiğimiz 
doğanın ancak teknoloji ile 
temizlenebileceği, doğru ve 
akıllı kullanımla doğal felaketler 
de dahil olmak üzere pek çok 
sorunu yine teknolojinin çözeceği 
mesajları işlenecek. İnsan ve 
doğa hayatını koruyan, geliştiren 
teknolojilerin konuşulacağı 
Bilişim Zirvesi’22, iş dünyasının 
sürdürülebilirlik çalışmalarına da 
ışık tutacak. 

Açılış programının dışında Bilişim 
Zirvesi’22’de; Dijital İş Süreçleri, 

Robotik Süreç Otomasyonu, Yapay 
Zekâ, IoT, Büyük Veri, Analitik 
Teknolojiler, Bulut Çözümleri, 
Dijital Dönüşüm başlıklı konular 
konuşulacak. Zirvede bu yıl 
ilk kez, oturum konuşmaları 
dışında fuayede oluşturulacak 
“demo alanı”nda 15’er dakikalık 
sunumlar gerçekleştirilecek.  

22. Bilişim Zirvesi’ne kayıtlar 
başladı
Fikir ve düşünce liderlerinden 
yönetim gurularına, teknoloji 
profesyonellerinden pek çok iş 
kolundan yönetici ve uzmana 
kadar geniş bir yelpazenin 
buluşma noktası olan Bilişim 
Zirvesi; gündem belirleyen, 
tartıştıran ve fikir paylaşımında 
bulunulmasını sağlayan, entegre 
dijital ve zeki bir dünyaya uyumun 
ipuçlarını barındıran kimliğiyle 
özgün bir kamuoyu oluşturacak.

Pandemi nedeni ile iki yıldır 
dijital platformda gerçekleştirilen 
Bilişim Zirvesi etkinliği bu yıl 
fiziksel olarak İstanbul’un en 
önemli tarihi değerlerinden biri 
olan Zeytinburnu Fişekhane’de 
gerçekleştirilecek. Zirveye katılım 
için kayıtlar www.BZetkinlik.com 
adresinden yapılacak.

Dünyay ı teknoloji 
kur taracak

TurkishBank Grubu’nun bünyesindeki 
Turkish Dijital Teknolojiler tarafından 
kurulan, KOSGEB'in destekleriyle hayata 
geçirilen T-GATE TEKMER Teknoloji 
Geliştirme Merkezi, Sanayi ve Teknoloji 
Bakanı Mustafa Varank’ın katıldığı 
törenle açıldı.
Finansal bir grup tarafından kurulan 
ilk TEKMER olan “T-GATE TEKMER” in 

açılışına, KOSGEB Başkanı Hasan Basri 
Kurt, TurkishBank Group yönetimi, 
Sistem Global Danışmanlık yetkilileri 
ve T-GATE TEKMER üye firmaları da 
katıldı. TurkishBank Group Yönetim 
Kurulu Başkanı Hakan Börteçene, 
konuşmasında şunları söyledi: 
“TurkishBank Grubu’nun 121 yıllık 
tarihine bakıldığında hep ilklerin 
yeniliklerin adresi olmuştur. Bu prensip 
çerçevesinde T-Gate birçok yeniliğe 
öncülük etmekte. Yapay zeka, regülasyon 
teknolojileri, kredi skorlama, siber 
güvenlik gibi birçok alt başlıkta çok 
titiz bir kürasyon ile üyelerin birbirlerini 
tamamlayıcı özelliklerine dikkat 
ediyoruz. Girişimciler ile yatırımcıları bir 
araya getirme hedefiyle T-Gate, bu ay 
T-Gate Yatırımcı Kulübü’nün kapılarını 
açacak. İlk etapta 400’ü İstanbul’dan, 
300’ü Anadolu’dan, 300’ü ise yurt 

dışından, 1000 üye hedefi ile yola çıktık 
ve bu hedefin %60’nı gerçekleştirdik. 
Türkiye teknoloji girişimleri son 
zamanlarda uluslararası mecralarda çok 
ses getirmeye başlamıştır. Bu şirketlerin 
sayısını çoğaltmak için gereken özel 
sektör işbirliği, finansmana erişim ve 
globalleşme alanında sağladığımız 
imkan ve kaynaklar sayesinde bu 
başarı hikayelerini arttırmak temel 
hedefimiz. Londra’daki hali hazırdaki 
işbirliklerimiz, Kıbrıs’taki imkanlarımız 
ile bu başlıklarda önemli sonuçlar 
alacağımıza inanıyorum. Globaldeki 
zorlu koşullar göze alındığında, Sanayi 
ve Ticaret Bakanlığı ve KOSGEB gibi 
kuruluşlarımızın bu konularda verdiği 
maddi ve manevi destek başarı için 
kritik, Üyelerimiz ile yapılan çalışmalar 
Grubumuzun teknoloji seviyesini de çok 
hızlı yükseltti.”  

T-GATE TEKMER Teknoloji Geliştirme Merkezi açıldı

Dünyayı teknoloji nasıl kurtaracak?

2000 yılından bu yana edilen birikimle hayata geçirilecek zirveye 
dair bilgi veren Bilişim Zirvesi Etkinlik Şirketi Genel Müdürü Neslihan 
Aksun, “Alıştığımız, benimsediğimiz ve kabullendiğimiz teknoloji 
düzleminin sonuna yaklaşıyoruz. Hayatın her alanında dönüşmesi 
gereken süreçler, zorluklar, fayda ve avantajlar önden stratejik 
olarak hesaplanmalı ve yol haritası çıkartılmalıdır. 22 yıldır aralıksız 
düzenlenen Bilişim Zirvesi (ICT Summit) bu yıl, teknoloji ve bilişim 
kavramını baştan aşağı değiştirecek olan sürdürülebilirlik kavramına 
odaklanacak. Bilişim Zirvesi’22’nin bu yılki teması ‘’Dünya’yı Teknoloji 
Kurtaracak’’ da tam bu noktaya dikkat çekerken, dünyada ‘’bilgeliği ve 
aydınlanmayı’’ temsil etmesiyle bilinen çamurda açan sonsuz yaşamın 
çiçeği Lotus bu defa teknoloji ve gelecek için yol gösterecek. Kendini 
ve etrafını içinde bulunduğu bataklığa rağmen devamlı temizleyen 
lotus gibi teknoloji de insanın sebep olduğu, dünyanın ömrünü 
kısaltan tüm problemleri çözerek dünyayı kurtaracak””  diyor.
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Bilişim sektörünün ve elbette bu nedenle ülkenin en büyük 
sorunlarından biri “yetişmiş eleman tedariki”  sorunu ve 
bu sorun pandemi ile hızla büyümeye başladı. Yeni çalışan 
bulmanın ötesinde elindeki çalışanı tutma kaygısı ile 
işletmeler kabus görür durumda.

Konu her ortamda dile getiriliyor, iki bilişimci yan yana 
gelmeye görsün, açılan konu mutlaka bu. Akabinde ve 
detayında herkesin bir eleştirisi, tam açıklayamasa da 
bir çözüm önerisi var. Kimisine göre “ücretler düşük, 
bunu arttırmalıyız”, “bunu nasıl yapacak işletmeler”  
diye sorduğunuzda “işletmenin gelirini arttırmaları 
lazım”  şeklinde bir türlü anlamadığım ve çözemediğim 
bir açıklamayla karşılaştığım da olmuyor değil.  Kimine 
göre yasaklanmalı, “e hani insan hakları”  dediğimde boş 
bakışlar. Çözüm önerileri çok, saymakla bitmez. Herkesin 
fikri var tabi her zaman olduğu gibi C

Benim de var, umarım açıklayabilirim. Ben çözümün 
üretimde olduğunu düşünüyorum. Ne kadar fazla bilişimci 
üretirsek, o kadar stoğumuz olur, o kadar da bu sorunu 
çözmemize yardımcı olur. Büyük bir kitlemiz olduğunda 
daha güçlü oluruz, daha kolay yol alırız.

Bu konuda benimle aynı şekilde düşünenler var şükür. T.C. 
Hazine ve Maliye Bakanlığı ve BTK Akademi bu konularda 
çok ciddi çalışmalar yapıyorlar. Eksiklikler, hatalar olur ama 
amaç ve alınan yol çok başarılı. Hepimizin desteklemesi 
lazım, bu tür projeleri. Bu konudaki meslek liseleri ve özel 
kurslar da önemli bir yer tutuyor. Geçmişte yapılan içi boş 
sertifika eğitimleri hatasına düşmezsek bu sorunumuza ilaç 
olacak özellikteler.

Bir de amacı benzer ama bambaşka bir yapı var ki ben 
ziyaret ettiğimde hayran oldum. Dünyanın en iyi yazılım 
okulları arasında gösterilen, Dünyanın En İyi 10 Yenilikçi 
yükseköğretim kurumu içinde yer alan Ecole42’nin temelleri 
2013 yılında Fransa’da atılmış ve ülkemizde de var. T.C. 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı himayelerinde kurulmuş 
ve Türkiye Açık Kaynak Platformu’nun çatısı altında 
faaliyetlerini sürdürüyor.

Ücretsiz, eğitmensiz, birbirinden öğrenme yönteminin 

uygulandığı 42 yazılımcı okulları Türkiye’de eğitim alanında 
paradigma değişimi yaratmayı hedefliyor. Türkiye’nin 
yazılımcı potansiyelini üst seviyelere çıkarırken uluslararası 
rekabet gücünü de artırmayı hedefleyen stratejisi 
doğrultusunda hayata geçirilen 42 Yazılımcı Okulları, 
ülkemiz için kritik öncelikte olan yapay zeka teknolojileri 
ile mobilite, sanayi, finans, 5G ve iletişim sektörlerinin 
ihtiyaçları başta olmak üzere dijital dönüşümü sağlayacak 
tüm alanlarda yazılımcı gereksinimlerini karşılamak üzere 
tasarlanmış.

Türkiye Açık Kaynak Platformu Direktörü Sertaç Yerlikaya 
hanımefendi beni misafir etti. Tatlı sohbette şu ifadelere yer 
verdi: 

“Türkiye’de açık kaynaklı yazılım geliştirme kültürünü 
olgunlaştırmak ve yazılımcı havuzunu 500 bine çıkararak 
ekosistemi büyütmek hedefinin en önemli bileşenlerinden 
biri olan 42 Okulları’nın uluslararası ağı, öğrencilerine 
okulların bulunduğu diğer ülke kampüslerinde de eğitim 
fırsatı vererek, onların hem çok uluslu çalışma kültüründen 
faydalanmalarını hem de gerçek bir mesleki deneyimi 
yaşamalarını sağlıyor.
Bilişim Vadisi ve Vadistanbul’da yer alan toplam 750 
oturum kapasiteli okullar, İstanbul Kalkınma Ajansı (İSTKA) 
ve Doğu Marmara Kalkınma Ajansı (MARKA) ortaklığında 
güdümlü proje desteği fonla kuruldu. 7 gün 24 saat eğitim 
veren okullarda, öğrenciler, Platform üyelerinin desteğiyle 
eğitimlerini ücretsiz olarak tamamlıyor.

Okulun istihdam edilebilirlik oranı % 100. 42 Okulları 
küresel ağına baktığımızda, öğrencilerin yüzde 67'sinin staj 
sonrası uzun dönemli iş teklifi aldığını yüzde 12'sinin ise 
kendi girişimlerini kurmuş olduğunu görüyoruz. Inovasyon 
merkezi yaklaşımıyla sektörün ihtiyacını karşılamayı 
hedefleyen okullarda 750 oturum kapasitesi ile 7 gün 24 
saat öğrenime devam ediliyor.

42 Okullarına başlamak için öğrencilerin iki online test 
ve bir aylık havuz eğitiminden oluşan aşamayı başarıyla 
tamamlaması gerekmekte.
Temmuz 2022 itibariyle Vadistanbul’da yer alan 42 
İstanbul’da 22.855 başvuru arasından test ve havuz 

ÇARE ÜRETİM

Murat Göçe
muratgoce@bthabersirketleri.com

aDevamı sayfa 5’te

Sayfa 4'ten devam
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İstanbul Medipol Üniversitesi 
Mühendislik ve Doğa Bilimleri 
Fakültesi, 2017 yılından beri 
organize ettiği 6G Çalıştaylarının 
devamı niteliğinde ‘6G Konferansı’ 
düzenledi. Konferansta 6. nesil 
kablosuz haberleşme teknolojisi 
çalışmaları ve Türkiye’nin bu 
alandaki vizyonu kamu ve 
özel sektörden yerli ve yabancı 
isimlerin katılımı ile ele alındı. 
Güney Kampüs Konferans 
Salonu’nda düzenlenen 
konferansın açılış konuşmalarını 
Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Adil 
Karaismailoğlu, Bakan Yrd. Dr. 
Ömer Fatih Sayan, Savunma 
Sanayii Başkan Yrd. Dr. Celal Sami 
Tüfekçi, ASELSAN Yönetim Kurulu 
Başkanı ve Genel Müdürü Prof. Dr. 
Haluk Görgün ile İstanbul Medipol 
Üniversitesi Mühendislik ve Doğa 
Bilimleri Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Hüseyin Arslan gerçekleştirdi.
Konferansın açılış konuşmasını 

yapan İstanbul Medipol 
Üniversitesi Mühendislik ve Doğa 
Bilimleri Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Hüseyin Arslan, 5G’nin temelinde 
haberleşmenin yer aldığına dikkat 
çekti. “5G bir vizyonla doğdu, 
6G de bu vizyonun devamı"  
yorumunu yapan Prof. Dr. Hüseyin 
Arslan, şöyle devam etti: 

"Şimdi doğru adımları atıp, Ar-
Ge açısından bu teknolojinin 
üretimine başlarsak ve 
patentlerini koruma altına 
alırsak, bir sonraki adım da 
aldığımız patentlerle teknolojiye 
yön vermek olacak. Teknoloji 
firmaları ile ekosistem 
oluşturarak teknolojiyi Türkiye’de 
geliştirmemiz en büyük hedefimiz. 
Türkiye eğer 6G’nin hem Ar-
Ge hem Ür-Ge çalışmalarında 
bulunursa, küresel bazda önemli 
bir yer edinebiliriz. Özellikle bu 
teknolojinin yerli ve milli olarak 

geliştirilmesi; güvenlik, 
gelişmişlik ve rekabet açısından 
çok önemli.”

En büyük sermaye 
'patentler'
Ulaştırma ve Altyapı Bakan 
Yardımcısı Dr. Ömer Fatih Sayan, 
6G’de fiziki ürünlerin dışında en 
büyük sermayenin standartlarla 
ilgili sahip olunan patentler 
olduğunu vurguladı. Sayan, 
“Bu vizyonla yerlilik, millilik, 
Ar-Ge çalışmalarımızda 6G’nin 
patentlerini şimdiden yapmaya 
hazır bir grup olarak çalışmaya 
devam edeceğiz.”  dedi.

Cumhurbaşkanlığı Savunma 
Sanayii Başkan Yardımcısı 
Celal Sami Tüfekçi de ULAK 
Haberleşmeye atıf yaparak, 
“ULAK firmasını kurmaktaki 
temel gayemiz; sadece bu 
teknolojiyi yapabilirliğimizi 
göstermek değil, milyarlarca 
doların Türkiye’de kalmasını 
sağlamak”  vurgusunu yaptı. 
ASELSAN Yönetim Kurulu Başkanı 
ve Genel Müdürü Prof. Dr. Haluk 
Görgün ise nesnelerin interneti, 
bağlılık ve haberleşmenin birçok 
sektöre yaygınlaşması gibi 
uygulamaların 6G’de hayata 
geçeceğini kaydetti.

6G, kilit konuma gelecek 
İki gün sürecek etkinliğin 
açılışında son konuşmayı yapan 
Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Adil 
Karaismailoğlu, 6G alanında 
öncü çalışmalar yapan İstanbul 
Medipol Üniversitesi'ni kutladı. 5G 
çalışmalarının yerli ve milli olması 
adına faaliyetler yürüttüklerini 
dile getiren Karaismailoğlu, 
şunları söyledi: 

“Teknolojik yeniliklerde söz 
sahibi ülkeler, teknolojilerini 
kendileri üretebilen ve herkesten 
önce oyuna girebilenler olacak. 
Biz bu anlamda teknolojiyi 
sadece tüketen değil, tasarlayan, 
geliştiren, üreten, marka 
oluşturup dünyaya satan 
konuma gelmek istiyoruz. 
Özellikle yerli ve milli uydu 
teknolojilerimizin desteğiyle 
bilişim ve iletişimde bölgemizde 
lider, dünyada da önde gelen 
ülkeler arasında yerimizi alacağız. 
Türkiye’nin dijital dönüşüm 
yolculuğunda güçlü ve kararlı 
adımlarla ilerliyoruz. 2027 yılına 
geldiğimizde mobil abonelerin 
yarısının 5G teknolojilerini 
kullanacağını öngörüyoruz. 
2030’lara doğru 6G teknolojisi 
bilişimde kamu ve özel sektör için 
kilit taşı konumuna gelecektir.”

6G'de lider ler i 
'patent  gücü'  
belir leyecek

süreçlerini başarıyla geçen toplam 361 kayıtlı öğrenci 
bulunuyor. Bilişim Vadisi’nde yer alan 42 Kocaeli’de ise 9604 
başvuru arasından test ve havuz süreçlerini geçerek ana 
eğitime hak kazanan toplam 196 öğrenci eğitim alıyor.
Çeşitli dönemlerde düzenlenen havuz eğitimlerine ise 18 
Temmuz itibariyle İstanbul’da 310 kişi, Kocaeli’de ise 237 
kişi kayıt oldu; eğitimler 4 hafta süreyle devam ediyor. 
Kodlama üzerine ön eğitim koşulu olmadan 18 yaş ve üstü 
yazılımcı olmak isteyen herkese açık olan okula yıl içinde 
çeşitli dönemlerde başvuru alınıyor.
Birbirinden öğrenme ve proje temelli oyunlaştırılmış eğitim 
müfredatı ile öğrenciler sınıf, öğretmen ve sınav olmadan 
öğrenimlerini bireysel ilgileri doğrultusunda sürdürüyor.
Temel programlama seviyesini tamamlayan öğrenciler, 
sonrasında seçtikleri modül doğrultusunda veri analizi, 
makine öğrenmesi, yapay zeka gibi alanlarda uzmanlaşıyor.
Gelişen teknolojilerle birlikte değişen yetkinlik setlerine 
uyum sağlayabilmek için sektörden sağlanan mentor 
desteğiyle de müfredat sürekli olarak güncel tutuluyor. 
Böylece gerçek iş dünyası ihtiyaçlarını karşılayabiliyor.”

Bir kez daha iyi haberlerle dönüyorum. Sertaç Hanım’ı ve bu 
projeye destek veren başta Sanayi Bakan Yardımcısı Fatih 
Kacır beyefendi ve tüm emeği geçenleri kutluyor, sektörüm 
adına teşekkür ediyorum. İhtiyacımız üretim, ihtiyacımız 
dijital dönüşüm ve buna gereken insan kaynağı

Yazdım….

TÜRKİYE AÇIK KAYNAK PLATFORMU NEDİR?  

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı himayelerinde, 
Bilişim Vadisi ve TÜBİTAK TÜSSİDE ortaklığında 
kurulan “Türkiye Açık Kaynak Platformu", kamu ve 
özel sektör şirketleri, STK’lar, üniversiteler, eğitim 
kurumları ve topluluklardan oluşan paydaşları ile 
açık kaynak ekosistemini geliştirmek için faaliyetlerini 
sürdürmektedir.
Türkiye Açık Kaynak Platformu, ülkemizde ihraç 
edilebilir açık kaynak yazılım ürünleri geliştirmeyi, 
lisanslamadan kaynaklanan kamu ve özel sektör 
yazılım maliyetlerini azaltmayı, nitelikli yazılım 
geliştirici sayısını artırmayı ve açık kaynak yazılım 
destek hizmetlerini sunan şirket ve girişimci sayılarını 
artırmayı hedeflemektedir.
https://www.turkiyeacikkaynakplatformu.com

SERTAÇ YERLİKAYA KİMDİR?
Sertaç Yerlikaya, Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı’nın 
TÜSSİDE tarafından yürütülen “Milli Teknoloji 
Hamlesi”  stratejisi ve yol haritalarının geliştirilmesi 
konularında çalışmak üzere strateji danışmanı olarak 
TÜBİTAK’ta görevlendirilmiştir. 2023 Sanayi ve Teknoloji 
Stratejisi, Ulusal Yapay Zeka Stratejisi, Mobilite Araç ve 
Teknolojileri Stratejisi, 5G ve Ötesi Teknolojilerde Dikey 
Sektörler Yol Haritası, Sanayinin Dijital Dönüşümü Yol 
Haritası çalışmalarında yürütücü olarak görev almıştır.
Bakan Yardımcısı Danışmanı olan Sertaç Yerlikaya, aynı 

zamanda, Dünya Ekonomik Formu, Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı ve Türkiye Metal Sanayicileri Sendikası 
tarafından kurulan Türkiye 4. Sanayi Devrimi 
Merkezi’nin Yönlendirme Kurulu Üyesi, Boğaziçi 
Üniversitesi Endüstri 4.0 Platformu Başkan 
Yardımcısıdır. 2023 stratejisinin öncül projelerinden 
olan “Türkiye Açık Kaynak Platformu”nun açık kaynak 
projelerin özel sektör, kamu, stk, üniversiteler ve 
topluluklar ortaklığında geliştirilmesi ve yeni nesil 42 
yazılım okullarının kurulması projesinin de yöneticiliğini 
yapmaktadır. Bu görevlerinden önce perakendecilikten 
telekoma, hızlı tüketim ürünlerinden danışmanlığa 
farklı sektörlerde deneyim sahibi olmuştur. Özel bir 
şirkette Afrika ve Ortadoğu’da geniş bir coğrafyadan 
sorumlu, Strateji Planlama Yöneticisi olarak çalışmıştır. 
Daha sonra bir telekom şirketinde Strateji Planlama ve 
İş Geliştirme Müdürü olmuştur. Türkiye’nin ilk online 
fotokitap servisi olan Afillikitap.com’un kurucusudur.

Microsoft’un bu yıl 6.sını düzenlediği Türkiye’nin Kadın 
Liderleri Yarışması’nda Yeni Teknolojilerle Fark Yaratan 
Kadın Lider seçilen Yerlikaya, Türkiye’nin kadın ve 
gençlerinin güçlendirilmesi ve rehberlik ağlarında aktif 
olarak yer almaktadır.

42 OKULLARI HAKKINDA DAHA FAZLA BİLGİ İÇİN: 
42istanbul.com.tr ve 42kocaeli.com.tr

Sayfa 4'ten devama
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Ankara Sanayi Odası tarafından 
Ankara iş dünyasıyla Ankara’daki 
yabancı misyon temsilcilerini bir araya 
getiren ve bu yıl 11’incisi düzenlenen 
ASO Büyükelçiler Resepsiyonu, 14 
Eylül tarihinde Etnoğrafya Müzesi'nde 
gerçekleştirildi. 
ASO Başkanı Nurettin Özdebir’in ev 
sahipliğinde düzenlenen resepsiyona 
Dışişleri Bakan Yardımcısı ve AB 
Başkanı Faruk Kaymakcı, Sanayi ve 
Teknoloji Bakan Yardımcısı Mehmet 
Fatih Kacır, Kültür ve Turizm Bakan 
Yardımcısı Serdar Çam, Ankara 
Büyükşehir Belediye Başkanı Mansur 
Yavaş, Keçiören Belediye Başkanı 
Turgut Altınok, büyükelçiler, ticaret 
ateşeleri, milletvekilleri, bürokratlar 
ile iş dünyası temsilcileri katıldı. 
Resepsiyonun açış konuşmasını 
yapan ASO Başkanı Nurettin Özdebir, 
“Geride bıraktığımız 10 yıl boyunca 
yabancı misyon temsilcileriyle Ankara 
iş dünyasını bir araya getirdiğimiz 
bu davetlerimizde çok güzel iş 
birliklerinin geliştiğini gördük”  
ifadesini kullanarak şunları kaydetti: 
“Küresel ekonomilerde, farklı kritik 
konuların krize dönüştüğü, akümüle 
olduğu bir dönemi yaşıyoruz. Başta 
küresel güvenlik sorunu olmak 
üzere, stagflasyon, resesyon, 
enerji ve gıda krizinin yaşandığı 
bir süreçten geçiyoruz. Küresel 
ekonomilerin, yerel önceliklere 
odaklandığı, ulus devlet anlayışının 
güçlendiği, küreselleşme olgusunun 
sorgulandığı, bölgeselleşmenin 
daha fazla konuşulmaya başlandığı 
bir dönemi hep beraber yaşıyoruz. 
2008 küresel krizi, ardından küresel 
ölçekte hız kazanarak süregelen 
ticaret gerilimleri, ekonomik 
milliyetçilik, bugün ise pandemi ve 
sonrasında ulusal güvenlik sorununun 
yarattığı riskler her geçen gün daha 
da artıyor. Türkiye, hızla büyüyen, 
dünya ile ekonomik alanda hızla 
bütünleşmesini sürdüren 85 milyonluk 
nüfusuyla yatırımcıya geniş imkânlar 
sunan büyük bir pazardır.”

Ankara ihracatının yüzde 90’a 
yakını sanayi sektörü tarafından 
gerçekleştirilmekte
Sanayinin desteğiyle ihracat 
artışındaki ivmelenmenin devam 
ettiğini vurgulayan Özdebir, “Ülkemiz 

ağustos ayında 220 ülke ve bölgede 
ihracat yaparken, 151 ülkeye ihracatını 
artırdı”  dedi. Özdebir, “Özellikle 
başta Avrupa ülkeleri olmak üzere 
yaşanan küresel enerji krizi ve 
ortaya çıkaracağı olumsuz etkileri 
dikkate aldığımızda fırsatları iyi 
değerlendirebilecek Türkiye, başta 
kıta Avrupa’sı olmak üzere küresel bir 
üretim ve teknoloji üssü olabilecek 
potansiyele sahip”  şeklinde konuşarak 
Ankara ile ilgili tespitlerini şöyle 
paylaştı: “Ankara sahip olduğu 113 
Ar-Ge merkezi, 36 tasarım merkezi, 
11 Teknoloji Geliştirme bölgesi (TGB) 
ve 13 Organize Sanayi Bölgesi ile 
Türkiye’nin diğer illerine göre önemli 
bir üstünlüğe sahip. Ankara 2021 
yılında  9,3 milyar, son 12 ayda ise 
11 milyar doları aşan ihracatıyla  
Türkiye’de en çok ihracat yapan 5’inci 
il konumunda. Ankara ihracatının 
yüzde 90’a yakını sanayi sektörü 
tarafından gerçekleştirilmekte. 2021 
yılında Türkiye’nin toplam savunma 
sanayi ürün ihracatının yüzde 
33’den fazlasını Ankara tek başına 
gerçekleştirdi. Ankara, savunma, 
makine, medikal, ulaştırma, elektrik 
ve madencilik sanayi ile müteahhitlik 
gibi güçlü sektörlere sahip. Öte 
yandan kentimiz üniversiteleriyle 
de ön plana çıkmakta. 8 devlet 
üniversitesi, 14 vakıf üniversitesi 
olmak üzere toplam 22 üniversitesi 
ve 22 bine yakın akademisyeni var. 
Bu üniversitelerde 2021-2022 eğitim-
öğretim yılı itibarıyla ön lisans, 
lisans, yüksek lisans ve doktora 
düzeyinde okuyan öğrenci sayısı 350 
bine yakın.  Ayrıca Türkiye’deki 22 
araştırma üniversitesinin 5 tanesi 
Ankara’da bulunmakta. Ankara’nın 
sahip olduğu avantajlar ülke 
ekonomisine katma değer olarak 
yansımakta. Ankara, ilerleyen yıllarda 
teknolojik dönüşümünü daha da 
hızlandıracak ve Türkiye’nin teknoloji 
üretim ve ihracat üssü konumunu 
güçlendirecek.”

Ankara’nın tarımda, turizmde, 
bilişimde ve sanayide başkent 
ayrıcalığı olması için gayret 
sarfediliyor
“Ankara Sanayi Odası, sunduğu bilgi, 
danışmanlık, eğitim ve iş geliştirme 
hizmetleri, yürüttüğü projeler, 

kurduğu ulusal ve uluslararası iş 
birlikleri yoluyla Ankara’nın yüksek 
teknoloji üssü olmasını ve sanayi 
yatırımları için bir cazibe merkezi 
haline gelmesini sağlamak amacıyla 
çalışmalar yapmakta ve bölgesel ve 
sektörel politikaların üretilmesine 
katkı sunmakta”  şeklinde konuşan 
Nurettin Özdebir, belirlemiş oldukları 
vizyon ve misyon çerçevesinde 
Ankara’nın rekabet gücünün 
artırılmasına katkı sağlamaya 
devam edeceklerinin altını çizdi. 
Ankara Büyükşehir Belediye Başkanı 
Mansur Yavaş, Ankara’nın tarımda, 
turizmde, bilişimde ve sanayide 
başkent ayrıcalığı olması ve Türkiye’de 
en ön safhada olması için gayret 
sarfettiklerini söyleyerek, “Bana 
ziyarete gelen büyükelçilerimizin 
en büyük ortak isteği, Ankara’ya 
direkt uçuşun olması. Ankara’ya 
direkt uçuş sağlanırsa, ekonomimize 
ve sanayimize yapacağı katkı 
şüphesizdir”  dedi.

“ Yerli-yabancı tüm yatırımcıları 
birlikte kazanmaya davet ediyoruz”
Sanayi ve Teknoloji Bakan Yardımcı 
Mehmet Fatih Kacır, “Bağımsız bir 
dış politika yürütmeyi, sorunların 
diplomasiyle dostane çözümünü 
en temel yaklaşım yöntemi olarak 
görüyoruz. Bağımsız bir dış politika 
yürütmek adına yalnızca siyasi 
arenada kuvvetli olmak bizim için 
yeterli değil”  ifadelerini kullanarak 
şunları aktardı: “Ekonomik, bilimsel, 
teknolojik tüm alanlarda güçlü olmak, 
var olmak zorunda olduğumuzun 
bilincindeyiz. Bugün Ankara sadece 
siyaset ile kendinden söz ettirmiyor. 
Ankara; bilimde, yüksek teknolojik 
üretimde, istihdamda, girişimcilikte 
ilk akla gelen şehirlerimiz arasında 
yer almakta. Ar-Ge faaliyetlerinde 
ve ihracatta Ankara fark yaratıyor. 
Yatırımcılar için biz cazibe merkezi 
konumunda. Yabancı yatırımcılara 

yönelik çağrımızı yinelemek istiyorum. 
Biz yerli-yabancı ayrımı yapmadan 
tüm yatırımcıları sağladığımız geniş 
teşvik imkanları, ülkemizdeki istikrar 
ve güven ortamından yararlanarak 
birlikte kazanmaya davet ediyoruz. Bu 
davetimiz Ankara’da yatırım yapacak 
yatırımcılar için de geçerli. Bundan 
sonra da en üst düzeyde destek 
sağlayacağımızın taahhüdünü burada 
huzurlarınızda sunmak istiyorum.”

Amaç: Diplomatik misyonlar ve 
Ankara sanayicisi arasında ortak 
hedefler belirlemek
Kültür ve Turizm Bakan Yardımcısı 
Serdar Çam, “Başkentimiz pek 
çok boyutuyla önemli çalışmalar, 
hazırlıklar yaparak sadece kentimize, 
ülkemize, yakın coğrafyamıza 
değil, bütün dünyanın ihtiyaçlarını 
gidermeye çalışıyor. Ankara’mızın 
sanayisi başta olmak üzere üretimine, 
istihdamına ve gelişimine katkı 
sağlamakta. Dünyanın pek çok 
ülkesinden ülkemize ve Başkentimize 
bakanlığımız bünyesindeki faaliyetler 
çerçevesinde başta turizm olmak 
üzere kültür, sanat ve kalkınma iş 
birlikleri çalışmaları çerçevesinde 
yoğun etkileşimler içerisindeyiz. 
Diğer devletlerin temsilcilerinin 
başkentimize başta olmak üzere 
buralara yatırımcıların gelmesini daha 
büyük sanayi yatırımları yapmasını 
ve iş birliklerinin artırılmasını ısrarla 
teklif ediyorum” şeklinde konuştu. 
Dışişleri Bakan Yardımcısı ve AB 
Başkanı Faruk Kaymakcı ise, “Bizim 
amacımız diplomatik misyonları ve 
Ankara sanayicisini bir araya getirmek. 
Ortak hedefler belirlemek. Ankara’mızı 
ve Türkiye’mizi birlikte çok daha ileri 
noktalara taşımak. Bunları yaparken 
Avrupa Birliği’ne aday olduğumuzu, 
Gümrük Birliği’nin tarafı olduğumuzu, 
vizenin iş insanlarımızın önünde 
artık engel olmaması gerektiğini 
vurgulamak istiyorum” dedi.

Türk iye,  teknoloji 
üssü olabilecek  
potansiyele sahip

Sanayi ve Teknoloji Bakan Yardımcısı   
Mehmet Fatih Kacır  
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TÜBİTAK Başkanı Prof. Dr. Hasan Mandal, 
ODTÜ Kültür ve Kongre Merkezi'nde 5 
Eylül tarihinde düzenlenen NanoTR-16 
Konferansı'na katıldı. Mandal, birden fazla 
disiplinin bir arada olduğu, iş birliğinden 
çok birlikte iş yapma odaklı ‘Birlikte 
Başarma’ yaklaşımını benimsediklerini 
kaydetti.
Konferansın açılış konuşmasını 
gerçekleştiren Prof. Dr. Hasan Mandal, 
‘Zorlukların Üstesinden Gelebilmek 
İçin Nanoteknoloji Alanında Birlikte 
Geliştirmek ve Birlikte Başarmak’ başlıklı 
bir sunum yaptı. Pandemi döneminde 
teknolojinin ne kadar gelişmiş olursa 
olsun yetersiz kalabildiğini gördüklerini 
belirten Mandal, dünyanın daha karmaşık, 
dinamik ve değişken sorunlarla karşı 
karşıya kaldığını vurguladı. Mandal bu 
nedenle sorunların geleneksel yöntemlerle 
çözülemeyeceğinin altını çizerek bunun 
yerine birden fazla disiplinin bir arada 
olduğu, iş birliğinden çok birlikte iş yapma 
odaklı ‘Birlikte Başarma’ yaklaşımını 
benimsediklerini kaydetti. Nanoteknolojinin 
de çok disiplinli ve özellikle sürdürülebilir 
kalkınma hedeflerine ulaşmada belirleyici 
rolü olduğunu belirten Mandal, “Bugün 
nanoteknolojinin girmediği alan yok. 
Teşhiste, ilaçta, aşıda, tarımda güneş 
sistemlerinde her alanda kullanabiliyoruz”  
dedi.

Nanoteknoloji ifadesi ilk kez 1974'te 
kullanıldı
“Bu alanda takipçi değil geliştiren olmak 
için elimizden geleni yapıyoruz”  ifadesini 
kullanan Mandal, Dünya Ekonomik Forumu 
risk haritasından örnekler vererek gelecekte 
bulaşıcı hastalıklar, iklim değişikliği gibi 
sorunların karşımıza çıkacağını kaydetti. 
Mandal, bu sorunları aşmak için daha 
fazla bilime ihtiyacımız olacağının altını 
çizerek temel bilimler yanında sosyal ve 
beşeri bilimlerin de aynı düzlemde hareket 
etmesi gerektiğini vurguladı. Mandal, 
nanoteknolojinin tarihi ilerleyişine de 
değinerek “1974'te ilk kez nanoteknoloji 
ifadesi kullanıldı. O zamandan beri teknoloji 
dünyasının vazgeçilmez bir parçası”  dedi.

Pandemiden sonra Endüstri 4.0 yerine 
Endüstri 5.0 kavramı tartışılmakta
NanoTR-16 Konferansı'nın yapılmaya 
başlandığı 2005 yılından bu yana daha 
kapsayıcı ve açık hale geldiğine dikkat çeken 
Mandal, nanoteknoloji için “Sosyal ihtiyaç 
odaklı daha da geliştirilmesi gereken bir alan”  
değerlendirmesini yaptı. Mandal, Covid-19 
aşısı bulunduğunda toplumun yaklaşık yüzde 
15’inin aşı olmak istemediğini hatırlatarak 
“Bilim ve teknoloji elbette sorunları 
çözmeye yardımcı oluyor. Ancak toplumun 
sosyal ihtiyaçları da göz önüne alınmalı. 
Nanoteknolojiden bahsederken, bunun 

toplum hayatını nasıl etkileyeceği de ele 
alınmalı”  şeklinde konuştu. Nanoteknolojinin 
kullanım alanlarından birinin aşı olduğunu 
kaydeden Mandal, TÜBİTAK’ın geliştirdiği 
aşılardan VLP örneğini verdi ve ‘Covid-19 
Türkiye Platformu’ kapsamında geliştirilen 
aşının dünyada sayılı ülke tarafından 
çalışıldığına, platformda geliştirilmesinin 
kaynak kullanımı, birlikte iş yapma 
anlamında önemine değindi. Gıda güvenliği 
ve siber güvenlik gibi günümüz sorunlarının 
hepsinde nanoteknoloji kullanıldığını ifade 
eden Mandal, bu alanın tüm disiplinlerle 
bir arada tüm sorunların çözümünde 
kullanılmasının önemini vurguladı. Prof. 
Dr. Hasan Mandal, pandemiden önce hep 
Endüstri 4.0 kavramının kullanıldığına 
dikkat çekerek pandeminin ardından 
toplum kavramının öne çıktığını, bu nedenle 
artık Endüstri 5.0 kavramının tartışıldığını 
vurguladı ve “Dolayısıyla daha fazla 
toplumdan bahsediyoruz. Sonra daha fazla 
teknoloji, elbette teknoloji ve toplum için 
bilim… Temiz enerjiden bahsediyorum. Bu 
nedenle, karbondioksit emisyonlarının ve 
enerji maliyetlerinin azaltılması önemli”  
dedi. Mandal, konuşmasında bu gelişmelere 
yönelik olarak nanobilim ve nanoteknoloji 
alanında TÜBİTAK tarafından sunulan 
araştırma destek programları ve gelecek 
planları hakkında bilgi paylaşımında 
bulundu.

 Nanoteknoloji, sürdürülebilir kalkınma hedefleri için belirleyici rol oynuyor

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
(TOBB) Türkiye Yazılım Meclisi 
toplantısı; TOBB Yönetim Kurulu 
Üyesi Mehmet Büyüksimitci’nin 
katılımıyla, Meclis Başkanı Ertan 
Barut başkanlığında gündemdeki 
konuları görüşmek üzere 24 Ağustos 
tarihinde hibrit olarak gerçekleştirildi.
TOBB Yönetim Kurulu Üyesi 
Mehmet Büyüksimitci yaptığı açış 
konuşmasında, Türkiye Yazılım 
Meclisinin yapmış olduğu çalışmaları, 
yaşadığı sorunları TOBB olarak 
özverili bir şekilde takip ettiklerini, 
atılacak her adımda sektörün 
yanında olduklarını vurguladı. 
Sektörde yaşanan gelişmeleri aktaran 
Büyüksimitci, sektör sorunlarının 
aktarıldığı Kamu toplantıları 
hakkında Meclis Üyelerine bilgi verdi. 
Toplantıya misafir olarak katılan 
SAHA İSTANBUL Genel Sekreteri 
İlhami Keleş tarafından SAHA İstanbul 
kuruluşu ve 25-28 Ekim tarihlerinde 
İstanbul’da gerçekleştirilecek SAHA 

EXPO Savunma Havacılık ve Uzay 
Sanayi Fuarı hakkında bir sunum 
gerçekleştirildi. Toplantının bir diğer 
misafiri Stellantis firması Kurumsal 
Fonksiyonlardan Sorumlu CCO 
Ayçe Furth oldu. Kendisi tarafından 
dünyada ve Türkiye'de yazılım 
sektörü post covid iş hayatı ve işveren 
ilişkisi hakkında bilgilendirme yapıldı.
 
Türkiye Yazılım İşgücü Anket’ i 
kamuoyuyla paylaşılacak
Toplantıda, Meclis Başkanı Ertan 
Barut, geçmiş üç aylık dönemde 
görüş verilen mevzuatlar, katılım 
sağlanan programlar, kamu 
kurumlarına yapılan ziyaretler 
hakkında sunum gerçekleştirdi.  
Barut, 23 Haziran tarihinde TOBB 
çatısı altında düzenlenen Türkiye 
Yazılım Envanteri Projesi Veri Alt 
Yapısı Tasarım Ve Çözümleme 
Çalıştayı hakkında bilgi verdi.  
Kamu, sivil toplum kuruluşları, 
üniversiteler ve özel sektörün 

katılımıyla gerçekleştirilen çalıştayda 
kurumlardan alınacak veriler 
ve verilere ulaşma metotlarının 
belirlendiğini aktaran Barut, çalıştay 
raporunun en kısa zamanda Meclis 
Üyelerine iletileceğini aktardı. Meclis 
Başkanı, Türkiye Yazılım İşgücü 
Anket’i ile Türkiye yazılım işgücü 
ihtiyaçları ve sektörde yaşanan 
kayıplar ile uzaktan çalışma ve eğitim 
ihtiyaçlarına verilerle yaklaşma 
imkanı bulunduğunu aktararak, en 
kısa zamanda anket sonuçlarının 
kamuoyuyla paylaşılacağını belirtti. 
Barut yaptığı sunumla; teknoloji 
geliştirme bölgeleri, teknoparklar ve 
Ar-Ge merkezlerinde uzaktan çalışma 
desteği için Meclis olarak çok çaba 
harcadıklarını ve sonucunda desteğin 
Cumhurbaşkanlığı Kararı ile yüzde 50 
oranından yüzde 75 ‘e çıkarıldığının 
bilgisini verdi. Uzaktan çalışmanın 
yazılım sektörü için bir çalışma 
biçimi haline getirilmesi konusunda 
mevzuat çalışmasının önemine 
dikkat çeken Barut, Türkiye’de 
yaşanan iş gücü kaybını önleyici, 
istihdamı artırıcı çalışmaların 
yapılması gerektiğinin altını çizdi.
Beyin göçü yüzünden yaşanan 
istihdam sorunu ve çözüm önerileri 
değerlendirildi. Ertan Barut, 

Yazılım İşgücü Yetiştirme Eğitim 
Programı’nın, TOBB Ekonomi ve 
Teknoloji Üniversitesi ile birlikte 
sertifikalı bir program şeklinde 
başlatılacağının bilgisini verip 
sektörde yaşanan yetişmiş eleman 
kaybının ve yaşanan istihdam 
sorununa bir alternatif olarak 
geliştirilen hızlı eğitim programının 
eylül ayı içerisinde başlatılacağını 
aktardı. Barut, Meclis Üyelerinden 
aldığı sorunları TOBB çatısı altında 
düzenlenen organizasyonda, Merkez 
Bankası Başkanı ve Kamu Bankası 
Genel Müdürlerine aktardığını ve 
yazılım sektörü için ihracat temelli 
yatırım için finansman kaynağının 
düzenleneceğinin müjdesini de verdi. 
Toplantı sonunda, Meclis Üyeleri 
tarafından beyin göçü yüzünden 
yaşanan istihdam sorunu ve çözüm 
önerileri değerlendirildi. Meclis 
Üyeleri, yabancı ülkelerdeki firmaların 
uzaktan çalışma seçeneğini kullanarak 
yazılımcılara cazip teklifler ve yüksek 
ücretler sunarak istihdam etmekte 
olduğunu, bu sebeple, Türk yazılım 
şirketlerinin yazılımcı iş gücünü elinde 
tutmakta zorlandığını aktardı. Üyeler, 
süreç böyle devam ederse iş gücü 
kaybının önüne geçilmeyeceğine 
dikkat çekti.

Yazıl ımcı yet işt irme 
programı başlıyor
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Ver i koruma 
keşif  ile 
başlamalı

DECE Satış 
ve Pazarlama 
Müdürü İbrahim 
Çallı, bilginin 
paylaşımının 
geçmişte hiç 
olmadığı kadar 
önemli bir 

noktaya geldiğine dikkat çekerek 
“ İşte zorluk burada başlıyor; 
hem paylaşacağız hem de kişisel 
ve hassas verileri koruyacağız 
gibi çelişkili görünen iki hedef 
arasındaki dengeyi bulmamız 
gerekiyor”  ifadesini kullandı 
ve yapay zekâ tekniklerinin 
burada önemli bir fark yaratarak 
doğru sonuca ulaştırdığını 
kaydetti.

Ulusal ve uluslararası çözüm 
ortaklarıyla büyüyen, yüzde 
100 yerli bir yazılımevi, Sanayi 
ve Teknoloji Bakanlığı onaylı 
Ar-Ge Tasarım Merkezi olan 
DECE, yapay zekâ temelli, 
patentli ürünleri GEODI ile 
dijital dönüşümü hızlandırıyor. 
DECE Satış ve Pazarlama 
Müdürü İbrahim Çallı, “Yüz 
tanıma denince akla genellikle 
biyometrik yüz tanıma geliyor. 
Yani kimlik doğrulama amaçlı bir 
tanıma gibi algılanıyor”  ifadesini 
kullanarak konuşmasında şu 
noktaları vurguladı: “Biz, yüz 
tanımanın farklı uygulamaları 
ve yararlarından söz ediyoruz; 
kültür portali veya istihbarat 
amaçlı kullanabilirsiniz. Kişilerin 
göründüğü videolar, fotoğraflar, 
aynı kareye giren kişiler, bu 
kişilerin geçtiği web sayfası veya 
dosya bazlı diğer içerikler gibi 
sorgular veya raporlar GEODI yüz 
tanıma ile çok kolay sağlanıyor. 
Yüz tanıma modülüne FacePro 
diyoruz. FacePro kendisi öğrenen 
bir yazılım. Aynı kişiyi farklı video 
ve fotoğraflarda tanıyor. FacePro 
ile kişiyi milyonlarca saat video 
arasından bulmak ve silmek 
çok kolay. Müzeler, gazeteler, 
istihbarat birimleri, futbol 
kulüpleri veya araştırmacılar 
FacePro ile benzersiz bir deneyim 
yaşayabilirler.”

Değerli içerikler dijital ortama 
taşınarak sürdürülebilir bir 
sistem oluşturuluyor
Çallı, sundukları çözümlerden 
biri olan GAMOS hakkında bilgi 
vererek “Günümüzde değerli 
içeriklerimizi bir yerde tutmak 
ve kolay ulaşım sağlamak bir 
sorun haline gelmiş durumda. 
Hayatımızın her alanına nüfuz 
etmiş teknoloji ise bize bu 
konuda da yardımcı oluyor. 
GAMOS ile değerli içeriklerinizi 
dijital ortama taşıyarak 
sürdürülebilir bir sistem 
oluşturmanızı sağlıyoruz. 
Beykoz Kundura, içeriklerini 
dijital ortama taşıyarak arşiv ve 
envanter yönetimini GAMOS ile 
sürdürmekte. Beykoz Kundura 
örneğinde olduğu gibi değerli 
içeriklerinizi dijital ortama 
taşıyarak farklı içerik türlerine 
adapte olabilen, sürdürülebilir 
ve daha erişilebilir olmasını 
sağlayabilirsiniz”  dedi.

GEODI verilerin aktığı bir 
ortamda sürekli keşif yapar
Kurumsal arşiv ve coğrafi 
arşiv arasındaki farkları da 
anlatan İbrahim Çallı, Melikgazi 
Belediyesi’ni örnek göstererek 
şunları kaydetti: “Melikgazi 
Belediyesi GEODI ile önemli 
bir adım attı ve bütünleşik bir 
sistem kullanmaya başladı. 
Sistem kurumsal arşiv ve coğrafi 
arşiv yanında MIS yazılımının 
verilerini de içeriyor. Dağılmış 
ve farklı yapılardaki verilere tek 
noktadan erişmek, eksik veya 
hatalı bilgiden kaynaklanabilecek 
sorunları da büyük ölçüde 
ortadan kaldırmış oluyor. GEODI 
tasarımı ve patentli özellikleriyle 
bütünleşik ve sürdürülebilir 
bir çözüm sunuyor. Melikgazi 
Belediyesi gibi belediyeler 
ve Coğrafi Bilgi Sistemleri 
Genel Müdürlüğü gibi kamu 
kurumları GEODI ile çalışıyor 
ve kazanıyorlar. Eğer GEODI 
kullanıyorsanız kurumsal arşiv 
ve coğrafi arşiv arasında bir fark 
yoktur.”  Çallı, veri korumanın 
yolunun bilmekten başladığını 

dile getirerek “Amaç veriyi 
korumaksa, bilmediğiniz 
bir şeyi koruyamayız. Bu 
nedenle veri koruma keşif 
ile başlamalı. GEODI, içinde 
kişisel veri olan dosyalar, 
sözleşmeler, CV’ler, teklifler, 
müşteri dosyaları, kurumsal 
yazışmalar, muhasebe evrakları, 
faturalar gibi veriler içindeki 
isimleri, IBAN numaralarını 
veya para değerlerini keşfeder 
ve raporlar. Veri uyuşmazlıkları 
azalır, korumanız gereken 
veriler ve disk ihtiyacı azalır. 
Veri koruma sürekli bir iştir. Bu 
nedenle GEODI verilerin aktığı 
bir ortamda sürekli keşif yapar. 
Kurallarınıza uymayan bir durum 
oluştuğu zaman haber verir. 
Sızma noktaları ortaya çıkar, risk 
büyümeden engellenir. Ayrıca 
izleme sadece koruma amaçlı 
değildir, iş süreçleriniz için de 
faydalıdır. GEODI koruma veya 
karar verme süreçleriniz için veri 
hakkında size pek çok şey söyler. 
Binlerce sayfayı okumanıza gerek 
kalmadan sonuca çok daha 
hızlı ulaşmanızı sağlar. Özetle 
GEODI ile daha rahat 
uyursunuz”  değerlendirmesini 
yaptı.

Hem paylaşacağız hem de kişisel 
ve hassas verileri koruyacağız. 
Ama nasıl?
İbrahim Çallı, bilginin 
paylaşımının geçmişte hiç 
olmadığı kadar önemli bir 
noktaya geldiğine dikkat çekerek 
“ İşte zorluk burada başlıyor; 
hem paylaşacağız hem de kişisel 
ve hassas verileri koruyacağız 
gibi çelişkili görünen iki hedef 
arasındaki dengeyi bulmamız 
gerekiyor. KVKK danışmanlığı 

veren çok sayıda uzman kişi ve 
firmanın önündeki en büyük 
zorluklardan birisi de bu. KVKK 
süreçleri veri korumayı ve 
dağılımı sınırlamayı amaçlıyor. 
Korunması gereken bilgileri 
hassas şekilde ayıramıyorsak 
olası veri sızıntısı veya aşırı 
kısıtlar arasında karar vermek 
zorunda kalıyorsunuz. 
 
‘Seçici Veri Anonimleştirme’ 
bu dilemmanın çözümünde 
önemli rol oynayabilir. Veri 
anonimleştirme sayesinde bilgiyi 
kontrollü şekilde yayabiliriz. Veri 
keşfi maskelemenin ötesinde de 
fayda sağlar. İçeriğe göre çalışan 
kurallar ve iş akışları çalışanlara 
daha az iş bırakır. Risk algısı ya 
da korkusu nedeniyle yavaşlayan 
süreçleri hızlandırır. Akıllı kurallar 
başlangıçta “kim erişmesi 
gerekmeyen belgelere erişiyor”  
gibi uygunsuz durumları ortaya 
çıkarmanızı da mümkün kılar”  
şeklinde konuştu. Sözü edilen 
bu özellikleri, doğal dil işleme 
ve yapay zekâ gibi teknolojiler 
olmadan sağlamanın oldukça 
zor olduğunun altını çizen Çallı, 
konuşmasını şöyle tamamladı: 
“Doğal dil işleme sayesinde 
içerikleri olduğu gibi işlemek 
mümkün hale geliyor. Yani bir 
dilekçe, bir rapor veya sözleşme 
belgesini, yazılım sizin gibi 
okuyor ve analiz ediyor. Doğal dil 
işleme sayesinde süreçler daha 
otomatik hale gelebiliyor. Yapay 
zekâ teknikleri burada önemli bir 
fark yaratarak bizi doğru sonuca 
ulaştırıyor. GEODI, burada söz 
ettiğimiz, doğal dil işleme ve 
yapay zekâ temelli, çalışan ve 
uygulanabilir yüksek başarımlı 
çözümler sunuyor.”

DECE Satış ve Pazarlama Müdürü  
İbrahim Çallı 

Sedef Özkan



‘Efsane Cuma’lar HepsiJet’in 
gözünü korkutmuyor!

Türkiye’nin önde gelen e-ticaret platformlarından Hepsiburada, dağıtım 
hizmetlerini yine kendi iştiraki olan HepsiJet ile yürütüyor. Türkiye’nin 
81 ilindeki 7 operasyon merkezi, 172 sevkiyat noktası ve 16 transfer 

merkeziyle hizmetlerini sürdüren HepsiJet, dağıtım bölgesini  ve hizmet 
çeşitlerini her geçen gün büyütüyor. Bu gelişime paralel olarak teknoloji altyapısı 
konusunda önemli projelere imza atan HepsiJet, lojistik sevkiyat süreçlerinin her 
aşamasının ölçümlenebilmesi amacıyla Lojistik Takip Projesi’ni hayata geçirdi. 
Incorta'nın EMEA bölgesindeki distribütörü MDSap, veri toplama, depolama, 
analiz, görselleştirme ve raporlama için tek bir entegre platform olan Incorta'yı 
projede uyguladı.
“Lojistik teslimat, süreçlerinin her aşamada ölçülmesi gereken bir alan. Çünkü 
bir önceki aşamayı çözmezseniz sonraki aşamada problemler çıkıyor. O yüzden 
de bu KPI’ların ölçülmesi, buna uygun aksiyonlar alınması, bizim için çok önemli. 
Projemize 2021 yılının Eylül ayında başladık. İş yükünün oldukça yoğunlaştığı 
‘Efsane Cuma – Black Friday’ dönemi öncesinde ise projeyi canlıya alarak, bu 
dönemi başarılı bir şekilde geçirdik” diyen HepsiJet CTO’su Deniz Tosun, projede 
Incorta çözümlerini neden tercih ettikleri ve MDSap ile oluşturdukları sinerji 
konusunda ise şu bilgileri verdi:
“Raporlama tarafında kendi geliştirdiğimiz bir aracımız da var ama MDSap 
ekibi ile tanışınca gördük ki kendi raporlama aracımızım belli limitasyonları var. 
Bunlar anlık veri işleme, yüksek ölçekli veri işlemede karşılaşılan zorluklar olarak 
özetlenebilir. Bu yüzden Incorta ile proje yapmaya karar verdik. 
Temel hedefimiz Efsane Cuma dönemini hatasız geçirmek, stratejik kararlar 
almamızı sağlayacak raporlar oluşturmak ve bu raporlara göre anlık aksiyon 
alarak operasyonumuzu mükemmel bir şekilde tamamlamaktı. 4 haftada böyle 
bir proje yapabilmek oldukça kıymetliydi. İlk aşamada üst yönetimi hedef alan 
raporlamalarımız oldu fakat bütün sahayı gözlemleyebildiğimiz, tıkanmaları 
tespit edebildiğimiz ve uygun müdahaleleri yapabildiğimiz için süreç bütün iş 
birimleri tarafından otomatik olarak sahiplenildi. Bu başarının ardından sadece 
üst yönetime değil bütün birimlere yaygınlaştırma kararı aldık. Bu konuda da 
gayet iyi ilerliyoruz. Incorta’dan 4 hafta gibi kısa bir sürede, hızlı iş yapabilmemiz 
ve ayrıca sektör dinamiklerine yanıt verebilmesi nedeni ile çok memnun kaldık. 
Bizim için time to market çok önemli.  Ürünün kendi temel özellikleri ve MDSap 
yetkinliği nedeni ile de projeden çok memnun olduğumuzu söyleyebilirim. 
MDSap ekibi iş ihtiyaçlarımızı iyi anladı ve hep beraber tek bir ekip olarak 
hareket ettik. Incortanın başka özelliklerini de yavaş yavaş kullanıma açacağız. 
Ekiplerimiz bu sayede Incorta özelinde de uzmanlaşmış oldu. İş hedeflerimizi 
yakalarken, çalışan mutluluğu anlamında da artış sağladık. Projeden genel 
anlamda çok mutluyum, çok hızlı ilerlemesi gelecekte yapabileceklerimiz 
hakkında ayrıca heyecanlanmamıza neden oluyor. İş birimlerine zaten kendi 
yoğunlukları olduğu için yeni teknolojileri de kullanmaları/denemeleri için tatlı 
baskılar yapmamız gerekebiliyor ama bu projede özellikle operasyon ekipleri 
kendileri de ‘Power user’ konumuna geçtikleri ve ürünün özelliklerini gördükleri 
için ürünü desteklediler. Bu süreçte, operasyon, müşteri yönetimi birimlerinden 
çok ciddi destek aldığımızı söyleyebilirim. 
Bundan sonra amacımız aldığımız çözümü yaygınlaştırmak ve performans 
metriklerinin artmasını sağlamak. Bu nedenle Incorta’yı sadece operasyonel 
KPI ölçümü için değil, aynı zamanda şirket içinde geliştirdiğimiz ürün ve 
teknolojilerin performansını ölçmek ve devreye alım sonrası kritik aşamaları 
izlemek için kullanıyoruz. OKR yaklaşımına uygun olarak ölç ve yönet 
stratejimizde ürünü kullanmaya devam edeceğiz.”

HepsiJet ve MDSap ekiplerinin başarısı
MDSap Türkiye Satış Müdürü Aykut Koç ise proje ile ilgili şu bilgileri verdi: 
“Distribütörü olduğumuz birleşik veri analitiği platformu Incorta sayesinde, 
özellikle e-ticaret sektöründe yoğun operasyonel faaliyetlerin oluştuğu “Efsane 
Cuma” kampanya dönemi başarıyla geçildi. HepsiJet ve MDSap ekipleri, 4 
haftalık bir süreçte projeyi canlı ortama geçirebilme başarısını gösterdiler. 
Pandeminin etkisi ile giderek artan e-ticaret hacmi Efsane Cuma gibi özel 
kampanya dönemlerinde alanında hizmet veren kurumlar açısından çok daha 
kritik bir seviyeye ulaştı. Incorta’nın çevik bir çalışma ortamı sunması ile birlikte 
teknik ekiplerin ve iş birimlerinin uyum içerisinde çalışması bu katma değerli 
projeyi gerçekleştirmemizdeki en önemli etkenlerden biri oldu.”  

HepsiJet, Incorta ve MDSap ile birlikte 
gerçekleştirdiği “Lojistik Takip Sistemini” 
başarıyla hayata geçirdi. 

HepsiJet CTO’su Deniz Tosun 

Elde Edilen Sonuçlar ve Faydalar

● HepsiJet, 4 haftalık çevik bir proje geliştirme süreci sonunda 
Incorta yolculuğunun birinci adımı olan Kasım kampanyası için 
gerekli hazırlıkları tamamlayarak ve kampanya süresince kesintisiz 
izleme altyapısına sahip oldu,

● Gönderilerin teslimat sürelerinde olabilecek tüm sapmaları, risk ve 
KPI’ları 10 dakikalık güncellenen data set ile anlık izlemeye yakın 
olarak takip edilmesi sayesinde, müşterilere herhangi bir gönderi 
problemi yaşatmadan, ön görücü (prescriptive) ve proaktif 
operasyonel süreçlerin hayata geçirilmesi sağlandı,

● Efsane Cuma gibi yoğun kampanya dönemlerinde dahi lojistik 
süreçler başarıyla yönetilerek, müşteri memnuniyeti sağlandı

● 4 haftalık proje geliştirme süreci içinde, HepsiJet BT ekipleri de 
çok hızlı bir şekilde çözümün destek ve geliştirme süreçlerine 
hakim oldu. 

Proje şu ihtiyaçları çözmek amacıyla hayata geçirildi

• Lojistik hizmetlerinin ve teslimat süreçlerinin karmaşık 
KPI'larını her aşamada (siparişin başlatılmasından teslimatın 
tamamlanmasına kadar), her aktöre (teslimat kuryesi, teslimat 
aracı, teslimat kaynağı ve hedef coğrafi bölge, müşteri, ürün vb.) 
göre izlemek ve ölçmek,

• Bu operasyonel KPI'lardan dar zaman aralıklarında olarak eyleme 
geçirilebilir içgörüler sağlayarak, dağıtım ağında tespit edilen 
sorunların mümkün olan en erken aşamada gerekli düzeltici 
eylemleri gerçekleştirmek,

• Tahmine dayalı ve düzeltici analitik hizmetleri gerçek zamanlı 
olarak sağlamak için farklı sistemlerden (finans, e-ticaret, 
ERP, lojistik takip sistemleri) yüksek hacimli ve frekanslı veri 
kaynaklarının entegrasyonu,

• Lojistik operasyon ve yönetim ekibine gerçek zamanlıya yakın ve 
self servis operasyonel analitik yeteneklerin sağlanması.
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OBJEKTIFIME TAKILANLAR
.. Cem Kıvırcık

Instagram | Twitter | Facebook
@cemkivircik  

TABAKHANEYE YETİŞMEK

Tabakhane... Hayvan derilerinin kimyasal 
işlemden geçirilerek cüzdan, çanta, ayakkabı 
vs. türü ürünlerde işlenmek üzere hazır hale 
getirildiği yer. Her ne kadar aceleyle hareket 
edenlere tabakhaneye bir şeyler yetiştirmeye 
çalıştığı şeklinde bir deyişimiz olsa da 
Tabakhane’de artık işler kimyevi malzemeler ve 
bolca insan emeğiyle yürüyor artık.

Çalışma şartlarının birçok açıdan zor olduğu 
ortamlar tabakhaneler... Çünkü kesilen 
hayvanların derilerinin işlenebilmesi için o kadar 
fazla işlem var ki... Her işlemden sonra deriler 
bir sonraki işlem için hazır hale getirilirken, 
ortalığı kaplayan o kötü kokuya dayanabilmek 
için öncelikle sağlam bir mideye sahip olmanız 
gerekiyor. Biz birkaç saatliğine fotoğraf 
çekerken bile ortamda çok zorlandık. Çalışanlara 
sorduğumuzda da “Ne kokusu?.. Biz artık bir 
koku almıyoruz...” demezler mi?..

İşçilerden bir tanesini kurumaya asılmış deri parçalarının arasından poz vermeye ikna ettikten sonra belki de hayatımın en 
hızlı karelerinden birini çektim. Koku o kadar dayanılmazdı ki, açıkçası o derilerin arasına ben girmiş olsam bayılabilirdim diye 
düşünüyorum.

Şimdi deri olan bir malzeme kullandığımda hep aklıma o fabrikada, sıcağın altında bu kimyasallar arasında bu kokuya dayanarak 
çalışan işçiler geliyor ve onları saygıyla yad ediyorum. 
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Ödül programı ISG PORTPAL, 
İstanbul Sabiha Gökçen Uluslararası 
Havalimanı’nı (ISG) tercih eden 
yolcuların hizmetine sunuldu. Global 
havalimanı sadakat programı çözüm 
sağlayıcısı Arrture ile teknolojik altyapı 
ve program yönetimi alanlarında 
iş birliği yapan Sabiha Gökçen 
Havalimanı, diğer program ortaklarının 
da katkısıyla yolcularını uçtan uca 
deneyim sunarak ödüllendirmeyi 
hedefliyor. Güçlü altyapısı ve yolcu 
beklentileri göz önüne alınarak 
tasarlanmış hizmet ağı ile ISG 

PORTPAL, program ortaklarından 
yapılacak harcamalar karşılığında 
üyelerine puan kazandıracak ve bu 
puanlar farklı hizmetlerin kullanımında 
avantaj sağlayacak. ISG PORTPAL 
üyeleri sürpriz ayrıcalıklara da 
sahip olabilecek. ISG PORTPAL 
avantajlarından yararlanmak isteyen 
yolcuların, App Store ve Google Play 
mağazalarından uygulamayı ücretsiz 
indirerek üyeliklerini aktive etmeleri 
yeterli.
İlk fazda sadece Sabiha Gökçen 
Havalimanı’nda avantajlar sunması 

planlanan program, kısa sürede 
lokal ve globalde geniş hizmet ağına 
ulaşarak üyelerine uçtan uca 
seyahat tecrübesinin yanı sıra 
hayatın içinde de avantajlar sunmayı 
hedefliyor. ISG PORTPAL kullanıcıları, 
Sabiha Gökçen Havalimanı’nın 
yiyecek içecek noktalarında, duty 
free mağazalarında, lounge’larında, 
hızlı geçiş noktalarında, havalimanı 
otelinde, havalimanı otoparkında 
ve daha birçok yerde kendileri için 
sunulan özel avantajlara tek bir 
platform üzerinden ulaşıp, bunları 
takip edebilecek. Sabiha Gökçen 
Uluslararası Havalimanı CEO’su 
Berk Albayrak, “Temassız teknolojik 
çözümlere olan yatırımlarımız, 
yolcularımızın ihtiyaçlarının 
çeşitlenmesine paralel devam 
edecek. Sadakat programımızın 
havalimanımızdaki iş ortaklarımızla 
ilişkilerimizi güçlendirirken 
yolcularımıza da mükemmel bir 
deneyim sunacağına inanıyorum” 
dedi. 

Sabiha Gökçen’den yeni sadakat programı 



EPİAŞ (Enerji Piyasaları İşletme A.Ş.), Türkiye’nin “Enerji
Ticaretinde Merkez Ülke Olma” Hedefi Doğrultusunda

Çalışmalarını Sürdürüyor

Türkiye’de, IBM Observability by Instana yazılımını kullanan ilk şirket olarak dikkat çeken EPİAŞ (Enerji 
Piyasaları İşletme A.Ş.), Türkiye’nin “enerji ticaretinde merkez ülke olma” hedefi doğrultusunda; enerji 
piyasalarının etkin, şeffaf, güvenilir, öngörülebilir ve sürdürülebilir biçimde işletilmesi ve geliştirilmesi 
yönünde çalışmalarını sürdürüyor.

Piyasa katılımcılarına enerji alış-satış 
taleplerinde bulunabilecekleri ortamlar 
sunan ve 2015’te kurulan EPİAŞ (Enerji Piyasal-
arı İşletme A.Ş.), piyasa alış-satış işlemlerinin 
şeffaf, düzenlemelere uygun bir şekilde 
yürütülmesi ve referans fiyat oluşturulmasını 
sağlıyor. Bünyesinde bulunan, Gün Öncesi ve 
Gün İçi spot elektrik piyasaları, Spot Doğal 
Gaz Piyasası, Vadeli Elektrik Piyasası, Vadeli 
Doğal Gaz Piyasası ve Yenilenebilir Enerji 
Kaynak Garanti Sistemi ve Piyasası ile uluslar-
arası standartlarda hizmet veren bir piyasa 
işletmecisi rolünü üstleniyor.

EPİAŞ Bilgi Teknolojileri Direktörü Mehmet 
Uçansoy, “EPİAŞ, çalışmalarında piyasa 
hacminin derinleşmesine katkı sağlayarak, 
güvenli bir piyasa ortamı oluşturuyor. Örnek 
olabilecek ürün ve geliştirme stratejileri ile 
sektörün birikimi ve ortak aklını projelerine 
katmaya özen gösteriyor.

EPİAŞ, işlettiği piyasaların uzlaştırma, temi-
nat, faturalama gibi mali işlemlerini 
gerçekleştiriyor ve merkezi karşı taraf hizmeti 
veriyor” diyor. Uçansoy, EPİAŞ’ın faaliyet 
gösterdiği alanlar arasında Dengeleme Güç 
Piyasası ve Yan Hizmetler Piyasası’na (DGP) 
ilişkin uzlaştırma faaliyetleri, Doğal Gaz 
Piyasası dengesizliklerini uzlaştırma faali-
yetleri, Yenilenebilir Enerji Kaynakları 
Destekleme Mekanizması’nın (YEKDEM) işletil-
mesi ve serbest tüketici işlemlerinin yer 
aldığını belirtiyor.

Mehmet Uçansoy, şeffaflığın güvenilir ve 
sürdürülebilir bir piyasa için önemli bir yere 

sahip olduğunun bilinciyle 2016’da Şeffaflık 
Platformu’nu katılımcıların ve kamuoyunun 
kullanımına sunan EPİAŞ’ın, bu platformda 
yayınlanan verilerin nitelik ve niceliğini sürekli 
olarak artırdığını söylüyor: “Dünyanın önde 
gelen enerji piyasaları ve düzenleyici otorite-
lerinin oluşturduğu Enerji Borsaları Birliği 
(APEX) ve Avrupa Enerji Borsaları Birliği 
(EUROPEX) üyesi olan EPİAŞ, işletmekte 
olduğu enerji piyasaları, sektörün ihtiyaçları 
doğrultusunda tamamen kendi imkânlarıyla 
geliştirdiği, yeni ürün ve hizmetleri ile küresel 
ölçekte takip edilen ve işlemlerde referans 
alınan bir enerji borsası olma yolunda 
ilerliyor.”

EPİAŞ’ın, “Karbon nötr şirket” sertifikası ile 
dünyaya ve geleceğe katkı sunmak adına 
sürdürülebilir bir çevre için doğrudan ve 
dolaylı etkilerinden kaynaklanan karbon 
emisyonlarını sıfırladığını belgelendirmiş 
bulunduğunu aktaran Uçansoy, şirket 
tarafından enerji sektöründeki yenilikçi 
fikirlerin gelişimine destek veren, yeni 
teknolojik çözümlerin birlikte geliştirilmesine 
olanak sağlayan İnovasyon Merkezi’nin faali-
yetleri ve sektörün insan kaynağının 
niteliğinin artmasına katkı sağlayan piyasa 
eğitimlerinin aralıksız olarak sürdürüldüğünü 
anlatıyor.

EPİAŞ Bilgi Teknolojileri Müdürü Mehmet 
Göğebakan, EPİAŞ’ın, Türkiye’de, IBM’in 
yapay zeka destekli otomasyon yazılımı olan 
IBM Observability by Instana’yı kullanan ilk 
şirket olma özelliği ile de öne çıktığını 
söylüyor: “IBM Observability by Instana, 

EPİAŞ’ın uygulamalarının ve altyapılarının 
bulunduğu yerden bağımsız olarak uygulama 
performansı yönetimini iyileştirmek ve CI/CD 
işlem hatlarını hızlandırmak için kurumsal 
gözlemlenebilirlik sağlıyor. IBM Observability 
by Instana sayesinde kullanıcılar, sektöre 
özgü 250’den fazla mikro sensör ile EPİAŞ 
uygulamalarının performansını daha gözlen-
ebilir hale getiriyor.”

Mehmet Göğebakan, şirketlerin, IBM Instana 
ürününü şirket içinde veya SaaS çözümü 
olarak devreye alabildiğini anlatıyor: 
“Instana, bileşenleri, servisleri, istekleri man-
tıklı bir şekilde grupluyor, anlık olarak sürekli 
topladığı verileri analiz ediyor ve bağlam 
modellerine dönüştürüyor. Kullanıcı dostu 
arayüzü ve sezgisel platformu sayesinde 
sistemlere kolayca entegre oluyor, zaman ve 
efor tasarrufu sağlıyor.

İhtiyaç anında veriler anlık olarak görülebili-
yor, dinamik tablolar halinde görüntüleme 
sağlıyor. Instana’nın kullanım alanları arasın-
da, Uygulama Performans Gözlemleme, Web 
Sitesi Gözlemleme, Bulut, Altyapı Gözlem-
leme, Mikro-servis Gözlemleme yer alıyor.”

Video röportaja
buradan ulaşabilirsiniz. 
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‘Sanal Ev rende 
Siber  Güvenlik’  
tüm yönler iy le 
tar t ışılacak

15. Uluslararası 
Bilgi Güvenliği 
ve Kriptoloji 
Konferansı 
(ISC TURKEY); 
‘Sanal Evrende 
Siber Güvenlik’ 
temasıyla 

19-20 Ekim tarihinde, T.C. 
Cumhurbaşkanlığı Millet 
Kütüphanesi’nde düzenlenecek. 
Bilgi Güvenliği Derneği Yönetim 
Kurulu Başkanı Taha Yücel, 
“Bilgi güvenliği ve kriptoloji 
kavramlarının, toplumun bireyleri 
tarafından özümsenmesine 
yardımcı olmak, kurumlar ve 
sektör arasındaki iş birliğini 
artırmak bu konferansın temel 
hedefleri arasında bulunuyor”  
açıklamasını yaptı.

Uluslararası Bilgi Güvenliği ve 
Kriptoloji Konferansı; ülkemizin 
bilgi güvenliği alanındaki bilimsel 
ve endüstriyel çalışmalarının 
paylaşıldığı, üniversite-kamu-
endüstri iş birliğinin geliştirildiği, 
toplumun bilgilendirildiği, 
eğitildiği ayrıca bilim insanları, 
araştırmacılar ve sektörel 
uygulayıcılar arasında bilgi 
alışverişinin sağlandığı en 
önemli etkinlik olarak kabul 
görmekte. ISC TURKEY; Bilgi 
Güvenliği Derneği tarafından 
T.C. Cumhurbaşkanlığı Dijital 
Dönüşüm Ofisi himayelerinde, 
Gazi Üniversitesi, İstanbul 
Teknik Üniversitesi ve Orta 
Doğu Teknik Üniversitesi iş 
birliğiyle düzenleniyor. Konferans 
ayrıca Ulaştırma ve Altyapı 
Bakanlığı, Bilgi Teknolojileri ve 
İletişim Kurumu ve Savunma 
Sanayi Başkanlığı tarafından 
desteklenmekte.

Bildiriler konferansın daha 
verimli ve faydalı olmasına katkı 
sağlayacak
Uluslararası Bilgi Güvenliği 
ve Kriptoloji Konferansı’nın 
2007 yılından beri ülkemizdeki 

bilimsel ve sektörel çalışmaların 
paylaşıldığı çok kritk bir etkinlik 
olduğuna dikkat çeken Bilgi 
Güvenliği Derneği Yönetim 
Kurulu Başkanı Taha Yücel, 
“Üniversite-kamu-endüstri iş 
birliğinin geliştirildiği, kamunun 
bilgilendirildiği, eğitildiği, tüm 
bilim insanları, araştırmacılar ve 
sektörel uygulayıcılar arasında 
bilgi alışverişini sağlayan 
ülkemizde bu alandaki en önemli 
organizasyonu gerçekleştiriyoruz. 
Her ülke için önemli olan 
bilgi güvenliği ve kriptoloji 
kavramlarının, toplumun bireyleri 
tarafından özümsenmesine 
yardımcı olmak, ülkemizde bu 
alanda bilimsel bilgi birikiminin 
artırılmasına katkılar sağlamak, 
kurumlar ve sektör arasındaki iş 
birliğini artırmak bu konferansın 
temel hedefleri arasında 
bulunuyor”  açıklamasını yaptı. 
Yücel, konferansın bu yılki 
ana temasının ‘Sanal Evrende 
(Metaverse) Siber Güvenlik’ 
olarak belirlendiğine dikkat 
çekerek “Konferans süresince 
paneller, eğitimler düzenlenecek. 
Davetli konuşmacıların 
görüşlerini paylaşmalarının 
yanı sıra seçkin araştırmacıların 
sunacağı bildiriler konferansın 
daha verimli ve faydalı olmasına 
katkı sağlayacak. Tüm bunların 
sonucunda özellikle hedeflenen 
çıktılara ulaşılması beklenmekte”  
açıklamasını yaptı. 

Konferansa katılım ücretsiz, 
kayıt yaptırılması zorunlu
“Uluslararası nitelikte akademik 
sözlü ve yazılı bildirilerin 
toplanacağı; IEEE tarafından 
tanınan bu konferansın bildiriler 
kitabında yayımlanması için 
akademisyenler ve uygulayıcılar 
tarafından konferans 
düzenleme kuruluna iletilecek 
bildiriler, alanında uzman en 
az üç hakemin görüşlerine 
başvurularak değerlendirilecek”  
bilgisini veren Yücel, konuşmasını 

şöyle sürdürdü: “Hakem 
raporları dikkate alınarak, 
uygun bulunan bildiriler sözlü 
veya poster sunumu için 
seçilerek bildiriler kitabına 
basılacak. IEEE standartlarına ve 
kalitesine uygun olan bildiriler 
ise seçilerek IEEE Xplore 
veritabanında yayımlanabilecek. 
Konferansımız, 2015, 2016, 2017 
ve 2018 yıllarında Avrupa Ağ ve 
Bilgi Güvenliği Ajansı (ENISA) 
tarafından da desteklendi ve 
‘Siber Güvenlik Farkındalık Ayı’ 
etkinliklerinin bir parçası olarak 
kabul gördü. Bu sene de aynı 
desteğin alınması yönünde 
girişimlerde bulunuluyor. 
Konferansa katılım, konuya ilgi 
duyan herkese açık ve ücretsiz. 
Ancak konferansa katılım için 
kayıt yaptırılması zorunlu. 
https://iscturkey.org/ adresinden 
detaylara ulaşılabilir.”

Takılan metaverse gözlüğü aynı 
zamanda ortamı algılayan bir 
kamera taşıyor!
Sanal gerçekliğin belli riskleri 
ve sakıncaları olduğuna dikkat 
çeken Taha Yücel, “Siber güvenlik 
açısından da oluşturduğu 
tehditler ve fırsatlar var. Bunu 
enine boyuna değerli katılımcılar 
ve akademisyenlerle tartışalım 
istiyoruz”  ifadesini kullandı. 
Yücel, şu noktaları vurguladı: 
“ İnternete bağlı her cihaz, 
aynı zamanda siber güvenlik 
açısından bir risk taşımakta. 
Yani bağlantı kurdukça ve 
bağlantı yaygınlaştıkça ki; 
5G ve ötesinde de nesnelerin 
interneti de aynı kavramdır. 
Bunlar gelecekte tabii ki büyük 
avantajlar sağlıyor. Yani 5G ile 
birlikte artık fabrikalarda pek çok 

cihaz birbirleriyle haberleşiyor, 
üretim çok daha verimli hale 
geliyor, akıllı evler ortaya çıkıyor. 
Hareketli ortamlarda belki araçlar 
birbirleriyle haberleşiyor, otonom 
araçlar devreye giriyor. Bunların 
hepsi bağlantı sayesinde 
oluyor. Tabii bu bağlantıların 
kırıldığını, olumsuz etkilendiğini, 
‘hack’lendiğini veya bir şekilde 
kötü kullanıcılar tarafından ele 
geçirildiğini düşünürseniz, ciddi 
bir tehdit de oluşturabilir.”  Yücel, 
aynı şekilde savunma sanayi 
alanında da siber güvenlik ve 
metaverse ortamında pek çok 
uygulamalar bulunduğunu 
belirterek “Bunların da ciddi bir 
şekilde korunması gerekiyor. 
Bizim buralarda ele almamız 
gereken en önemli konu, güvenlik 
açıkları nerelerde oluşuyor; 
öncelikle bunlara bakacağız. 
Şu an gözlüklü bir sanal 
gerçeklik ortamındayız. 
Holografi ve benzeri konumlarda 
belki ileride daha farklı ortamlar 
da oluşacak. Aslında o taktığınız 
metaverse gözlüğü aynı 
zamanda ortamı algılayan bir 
kamera taşıyor. İnsanlar daha 
önce bilgisayarlarının 
kamerasını kapatarak 
kullanırlardı. Burada öyle 
bir lüksünüz yok. Çünkü 
onu kapattığınız zaman 
cihaz çalışmıyor. Yani belki 
de en mahrem ortamınızı 
gözlemleyebiliyor. Onun için 
burada prensip şu olmalı; 
nasıl evinizde yatak odasına 
tanımadığınız, bilmediğiniz 
insanları almıyorsanız, bu tür 
cihazları kullandığınız ortamların 
da aynı şekilde mahrem 
ortamların olmamasına dikkat 
etmeniz gerekir.”

Bilgi Güvenliği Derneği Yönetim Kurulu Başkanı   
Taha Yücel

Sedef Özkan



Digital Bridge-2022, Türk devletleri ve 
Orta Asya ülkelerinin teknoparklarını 
kendi sahasında bir araya getirecek. 
28-29 Eylül tarihlerinde Kazakistan’ın 
başkenti Nur-Sultan’da uluslararası 
teknolojik forum Dijital Bridge 
düzenlenecek. Bu senenin konusu ise 
“Orta Eurasia – Yeni Teknolojik Alanı”. 
Forumun kapsamına IT Startups 
Sokağı ve Türk Devletleri Teşkilatı’na 
üye ülkelerin ve Orta Asya ülkelerinin 

teknoparkları sergisi gibi büyük ölçekli 
etkinlikler de dahil edilecek.
Bu yıl Dijital Bridge, Türk ülkelerinin 
BT alanında işbirliğine adanacak. Bu 
karar, Türk Dili Konuşan Ülkeler İşbirliği 
Konseyi VIII Zirvesi sırasında, Kazakistan 
Cumhurbaşkanı Kasım-Cömert 
Tokayev’in Türk ülkelerinin Genç BT 
Uzmanları Forumu’nun organizasyonuna 
ilişkin teklifinde yapıldı.
Forum kapsamında BT okullarının 
sergisi, BT iş fırsatları fuarı, Astana 
Hub battle ve VR Gamedev alanları 
yer alacak. Ayrıca BT şirketleri için 
ülkenin ilk resmi yeni çevrimdışı TikTok 
alanı da oluşturulacak. Bölgenin dört 
bir yanından girişim yatırımcılarının 
katılımı bekleniyor. Panel oturumunda 
çok sayıda uluslararası uzman, BT 
dünyasındaki güncel başlıkları ele 
alacak. Kazakistan Cumhuriyeti Dijital 
Kalkınma, İnovasyon ve Havacılık 
Bakanı Bağdat Musin, “Bu sene Dijital 
Köprü forumu ölçeğinde farklılık 
gösterecek ve Kazakistan’daki en büyük 
BT etkinliği olabilecek. Dünyanın önde 
gelen BT şirketlerinin liderlerinin, 
Avrasya ülkelerinin ve Orta Asya’nın 
önde gelen şirketlerinin liderlerinin 
katılımını bekliyoruz. Forum, bölgedeki 
BT teknolojilerinin gelişimine yeni bir 
ivme kazandıracak, bu etkinliğe katılan 
ülkelerin girişimleri için yeni ufuklar 
ve fırsatlar açacağından eminim. BT 
alanındaki liderlerle birlikte teknoloji 
alanındaki en güncel konuları gündeme 
getirip yenilikçi çözümleri birlikte 

tartışacağız. Digital Bridge’in dijital 
fikirlerin tanıtımına dahil olan herkesi bir 
araya getiren bir köprü haline geldiğini 
güvenle söyleyebiliriz”  değerlendirmesini 
yaptı.
Dijital Bridge Uluslararası Forumu, 
Kazakistan’ın bilişim alanındaki en 
büyük etkinliklerinden biri ve her 
yıl Devlet Başkanının katılımıyla 
gerçekleştirilmekte. Geleneksel olarak, 
uluslararası BT topluluğunun liderleri, 
Kazakistan’ın ve yabancı teknoloji 
uzmanları, dijital gelişim uzmanları, 
BT şirketleri ve startupları, girişim 
yatırımcıları, teknoloji girişimcileri, 
devlet kurumları ve medya mensupları 
Foruma katılabilmekte.
Forum ‘Ulusal dijitalleşme, bilim 
ve inovasyon yoluyla teknolojik 
atılım’ projesinin bir parçası olarak 
gerçekleştiriliyor ve Devlet Başkanının 
2025 yılına kadar en az 100 bin nitelikli 
BT personelinin hazırlanması, BT 
sektörüne 500 milyar tengeye kadar 
yatırım yapılması ve BİT hizmetlerinin 
ihracatını 500 milyon dolar seviyelerine 
çıkarması için belirlenen göstergelere 
ulaşmayı amaçlıyor.
Organizatörler, Dijital Kalkınma 
İnovasyon ve Havacılık Bakanlığı, Nur-
Sultan şehrinin belediyesi ve uluslararası 
Astana Hub teknoparkı. Forumun 
İngilizce dilinde YouTube üzerinden 
canlı yayını da olacak. Foruma yalnızca 
BT uzmanları değil, başka alanından 
kişiler de katılabilecek. Kayıt için https://
digitalbridge.kz/ 

Bölgenin dijital buluşması için geri sayım

Büyük şirketler için siber güvenlik 
önemini hep korurken, yapılan 
araştırmalar özellikle KOBİ’ler 
için hala önem sıralamasında 
üstlerde yer almadığını 
gösteriyor. Telcoset Genel Müdürü 
Tarkan Özenci, sistemin düzgün 
işlemesi ve operasyonların 
öngörülebilirliğini arttırmak ve 
sağlıklı üretim planlaması için 
veri güvenliğinin sağlanması 
gerektiğini vurguladı. Tarkan 
Özenci, şöyle devam etti:

“Siber saldırıların şirket karlılığına 
olan olumsuz etkisi konusunda 
daha bilinçlenmesi gerekiyor. 

Türkiye’nin önünde epey yol 
bulunuyor. Yeni dünyada artık 
para değil veri konuşuyor. Veri 
madenciliği ve veriye ulaşan 
her türlü gücü elde ediyor. Bu 
nedenle güvenlik önlemleri 
zayıf olan sistemler hacker’lar 
için cazibe merkezi. Partnerimiz 
Cisco’nun araştırması da 
küçük ve orta ölçekli şirketlerin 
bu saldırılar karşısında ne 
kadar savunmasız olduğunu 
ortaya koyuyor. Dolayısıyla 
saldırganların iştahını kabartıyor. 
Türkiye’deki şirketlerin sanayinin 
en ileri aşaması olan Endüstri 
4.0’a olan adaptasyonu bizim 

için umut verici. Ancak; Türk 
ekonomisinin lokomotifi olan 
küçük ve orta ölçekli şirketlerin 

tam anlamıyla bu süreçten 
faydalanması için atması gereken 
birçok adım var.”

KOBİ’ ler  
dijitalleşmey i 
benimsemeli
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Telcoset Genel Müdürü Tarkan Özenci



Türkiye’nin dijital güvenlik Ar-Ge merkezi Procenne, PCI SSC ile iş birliği anlaşması imzaladı. Bu anlaşma 
doğrultusunda Procenne, dünya genelindeki ödeme sistemleri sektörünün güvenliğinin sağlanmasına katkıda 
bulunacak.

Procenne, Temmuz 2022 itibarıyla PCI Güvenlik Standartları Konseyi (PCI SSC) Katılımcı Kuruluşları arasına 
girdi. Şirket, PCI güvenlik standartlarının sürekli olarak geliştirilmesi ve benimsenmesi yoluyla dünya çapında 
ödeme verilerinin güvenliğini sağlamaya yardımcı olmak için PCI SSC ile birlikte çalışacak. PCI SSC; esnek, etkili 
ve endüstri odaklı veri güvenliği standartları geliştiriyor, ödeme güvenliğini artırmak için küresel düzeyde 
sektörler arası çalışmalara öncülük ediyor. Konseyin temel amacı, güçlü bir ödeme kartı veri güvenliği süreci 
geliştirmek, olası saldırı ve ihlalleri tespit edip azaltmak, önlemek olarak özetlenebilir. PCI Veri Güvenliği 
Standardı (PCI DSS) ise bu doğrultuda eyleme geçirilebilir bir çerçeve sağlıyor.

www.procenne.com

Procenne, Küresel Ödeme Veri Güvenliği Otoritesi 

PCI SSC ile Ortaklık Yaptı

Resul Yeşilyurt
Procenne CEO

Lance Johnson
PCI Güvenlik Standartları Konseyi

İcra Direktörü

800’den fazla katılımcı kuruluşla iş birliği 
yapacak Procenne, standart geliştirme 
sürecine dâhil olarak, dünya çapında 
ödeme güvenliğini artırmak için 800’den 
fazla Katılımcı Kuruluşun yer aldığı ve 

PCI Güvenlik Standartları Konseyi İcra Direktörü Lance Johnson, Procenne’in 
katılımıyla ilgili şu değerlendirmeyi yaptı: “Sistemlere yönelik saldırılar giderek 
daha da karmaşıklaşıyor. PCI Güvenlik Standartları ve kaynakları böyle bir ortamda 
kuruluşların ödeme verilerinin güvence altına alınmasına, maliyeti yüksek veri 
ihlallerine yol açabilecek saldırıların tespit edilip azaltılmasına, önlenmesine 
yardımcı oluyor. Procenne’in katılımcı kuruluş olarak topluluğumuza dahil olması, 
PCI Güvenlik Standartları’nın farkındalığını ve benimsenmesini sağlamaya yardımcı 
olarak küresel düzeyde ödeme güvenliğini iyileştirmede aktif bir rol oynadığının bir 
göstergesidir.”

büyüyen bir toplulukla iş birliği yapacak. Bu iş birliğinin yanı sıra PCI Güvenlik Standartları Konseyi’ne 
değerlendirilmek üzere yeni girişimler önerme ve yıllık PCI Topluluk Toplantılarında sektörler arası deneyim ve 
en iyi uygulamaları paylaşma fırsatına sahip olacak.

Procenne CEO’su Resul Yeşilyurt ise “Procenne olarak 
dijital güvenlik alanında faaliyet gösteren bir Ar-Ge 
merkeziyiz. Ürün ve çözümlerimizle birey, kurum ve 
kuruluşların hassas ve değerli verilerinin korunması 
birinci önceliğimiz. PCI Güvenlik Standartları Konseyi’ne Katılımcı Kuruluş olarak 
dahil olmak, özellikle ödeme sistemleri sektörüne yönelik çalışmalara aktif olarak 
katılma adına önemli bir adım” dedi.
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     Maksİmum Güvenlİk - Kolay Entegrasyon - Malİyet Avantajı
Finansal işlemlerde uçtan uca yüksek güvenlik sağlayan Türkiye’nin ilk PCI sertifikalı donanımsal 

güvenlik modülü ProCrypt HSM, yüksek performanslı yeni nesil kriptografik altyapısıyla  
devrim yaratmaya hazır.

DiJiTAL GÜVENLiĞiNiZ
UZMAN ELLERDE

www.procenne.com

/ProcenneDS/procenne/procenneds /procenne
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Or tak  altyapı için 
gerek li adımlar  
at ılmalı
Türkiye’deki fiber illerinde 
başlattığı 1000 Mbps hamlesinin 
karşılığını alan, 28 ili fiberle 
donatan Turkcell, gerçek fiber 
kullanan müşteri sayısında 
iki milyonu aştı. Yatırımlarla 
hızlı fiber altyapıyı beş milyon 
hane için hazır eden Turkcell, 
55 bin km’lik fiber altyapısıyla 
Türkiye’nin dijitalleşmesi için 
çalışmalarını sürdürüyor. Turkcell 
Superonline’ın iki milyonuncu 
fiber müşterisinin de katıldığı 
bir toplantıya ev sahipliği yapan 
Turkcell Genel Müdürü Murat 
Erkan, Wi-Fi 6 teknolojisiyle ilgili 
şunları söyledi:
“Ev içindeki kapsamayı artıran 
Wi-Fi 6 teknolojisi, Türkiye’de 
ilk kez Turkcell Superonline 
müşterileriyle buluştu. Dünyada 
da en yeni teknoloji olarak 
kabul edilen bu teknoloji, 

Turkcell Superonline fiberinin 
bulunduğu evlerin yüzde 
30’unda kullanılmaya başlandı. 
Bunu tüm fiber evlere sunmayı 
hedefliyoruz. Wi-Fi 6’nın bir ileri 
teknolojisi olan WiFi6E gibi en 
yeni teknolojilerin de testlerini 
halihazırda yapıyoruz.”  Turkcell 
Superonline’ın iki milyonuncu 
fiber internet müşterisi 
Balıkesir’den Anıl Ali Fırat oldu. 
Ortak altyapı vurgusu da yapan 
Murat Erkan, şunları söyledi:
“FTTH Council (Avrupa Eve Kadar 
Fiber İnternet Konseyi) tarafından 
Mayıs ayında yayınlanan rapora 
göre; Türkiye 39 Avrupa ülkesi 
içerisinde fibere erişimde 21. 
sırada yer alıyor. Bu rapora 
göre fiberleşme oranında 
ülkemiz Avrupa ortalamasının 
da gerisinde kalmış durumda. 
Yıllardır söylediğimiz gibi 

Türkiye’nin kaynaklarının doğru 
ve verimli kullanılabilmesi 
adına “ortak fiber altyapıyı”  en 
doğru çözüm olarak görüyoruz. 
Hatta birçok Avrupa ülkesinde 
fiberin yaygınlaştırılmasına 
yönelik ortak altyapı şirketleri 
kurulmaya başlandı ve 
önümüzdeki dönemde fiberleşme 
konusunda büyük atılımların 
olması bekleniyor. Şimdiden 
bu çalışmalara başlayan Avrupa 

ülkeleri ile makasın açılmaması 
için bugün harekete geçmek çok 
önemli. Ortak altyapıya şimdi 
geçmezsek; üç yıl sonra çok geç 
kalmış olacağız. Ülke insanımızın 
en iyi hizmeti alması için 
rekabetin altyapıda değil hizmet 
ve servislerde olması gerektiğini 
düşünüyoruz. Türkiye’nin hak 
ettiği sıralara yükselmesi için 
canla başla çalışmaya devam 
edeceğiz.”

PwC'nin strateji danışmanlığı grubu 
Strategy&, küresel ölçekte hazırladığı 
Elektrikli Araç Satışları İncelemesi’nin 
2022 yılı ikinci çeyrek sonuçlarını 
yayınladı. Buna göre; yılın ilk yarısında 
küresel bataryalı elektrikli araç (BEV) 
satışları, 2021’in aynı dönemine göre 
%81 arttı. Türkiye’de ise 2022’nin 
ilk yarısında elektrikli araç satışları, 
bir önceki yıla göre %154 artış 
gösterirken, bu araçların Türkiye’de 
toplam pazar payı ise %8’e ulaştı.
Araştırmaya göre, bataryalı elektrikli 
araçlar, bu yılın durgun araç 
piyasasında en çok tercih edilen 
araç türü oldu. 2022’nin ilk yarısında 
küresel BEV satışları, önceki yılın 
aynı dönemine göre %81 artarken, 
Çin’deki BEV satışları, 2022’nin birinci 
yarısında 2021’in aynı dönemini iki 
katı aşarak 2 milyona ulaştı. PHEV 
(hibrit) satışlarında büyüme Çin’de 
daha da hızlı ilerleyerek; 2021’in ilk 
yarısına kıyasla, 2022’nin ilk yarısında 
%170 arttı. Bununla beraber, PHEV 
mutlak satış sayısı, BEV’lere göre 
kayda değer derecede azdı. Strategy& 
Şirket Ortağı Kağan Karamanoğlu, şu 
değerlendirmeyi yaptı:

“Genel olarak, Türkiye’de toplam 
elektrikli araç satışları 2022’nin ilk 
yarısında önceki yılın aynı dönemine 
göre %9 artarak %8 pazar payına 
erişti. Bununla birlikte üretimdeki 
darboğaz nedeniyle küresel BEV 
satışlarının artışı kısa vadede hız 
kaybediyor. Yine de, Almanya ve diğer 
kilit pazarlarda BEV’lerin pazar payı 
büyümeye devam ediyor. Geleceğin 
bataryalı elektrikli araç üreticilerinden 
biri olan Türkiye, BEV pazarının önde 
gelenlerinden biri olma konusunda 
iddialı. Türkiye’de 2022’nin ilk 
yarısında BEV satışları, önceki yılın 
aynı dönemine göre %154 artarak 
2.263 birime yükseldi.”  
 
İngiltere’de artış hızı yüksek  
2022’nin ilk yarısında genel PHEV 
satışları, 10 Avrupa pazarında önceki 
yılın aynı dönemine göre %14 
azaldı. Diğer Avrupa pazarlarında ise 
Hollanda ve İsveç, BEV satışlarında 
en büyük artışı kaydetti. 2021’in ilk 
yarısına göre 2022’de Hollanda’da 
%82, İsveç’te ise %77 artış oldu. 
İsveç’in BEV pazar payında son 
dönemde kayda değer artış yaşandı. 

2020’de %9 olan oran, 2022’nin ilk 
yarısında %27’ye ulaştı. Hollanda 
ise BEV pazarının iyi geliştirilmiş 
şarj altyapısının avantajlarından 
faydalandı. Bu dönemde en çok 
büyüme İngiltere’de gözlenirken, BEV 
pazar payı %14 oldu. Bunun sonucu 
olarak, İngiltere hükümeti de elektrikli 
araç satın alırken sağlanan 1.500 
pound değerindeki hibeyi kaldırdı. 
Almanya da 2023’ten başlayarak BEV 
teşviklerini önemli ölçüde azaltmaya 
hazırlanıyor. PHEV teşvikleri ise bu 
yılın sonunda kaldırılacak.
Rapora göre; otomobil üreticileri, 
elektrikli arabaların çeşitlerini artırdı. 
Üreticiler, BEV’lerde segmentasyona 
giderken, uzun menzilli binek arabalar 
pazarda önemli bir yer tuttu. Kişisel 
araçlar dışında, büyük firmaların 
filoları da BEV araçları kullanmak için 
adımlar attı. Hertz, Venmo, Fedex 
gibi firmalar, sıfır emisyon hedefleri 
çerçevesinde tamamen BEV’leri 
kullanmak için girişimlerde bulundu. 
Tesla ve Audi gibi BEV alanında öne 
çıkan firmalar da şarj istasyonlarını 
çoğalttı ve ulaşılabilir sürücü deneyimi 
sağlamak için projeler başlattı.

Elektrikli araç satışları istikrarlı biçimde artıyor 

Strategy& Şirket 
Ortağı 
Kağan Karamanoğlu
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Sürdürülebilir l ik ,  
anlamını buluyor

Türkiye genç 
nüfusu ve 32 olan 
yaş ortalaması 
ile enerjik ve 
dijitale hâkim bir 
iş gücü için önemli 
konumda. Bunun 
gerçek bir başarı 

hikâyesine dönüştürülebilmesi 
içinse şu anki nesle ve gelecek 
nesillere eğitim ve beceri 
kazandırma yoluyla yatırım 
yapılması önemli. Bu vurguyu 
yapan Cisco Orta Doğu ve Afrika 
Başkan Yardımcısı Reem Asaad’a 
göre, böylece tüm bireylerin 
‘geleceğin işlerine’ hazır olmaları 
sağlanabilir.
“Türkiye’de kuruluşların dijital 
dönüşümü hızla gündemlerine 
almalarıyla birlikte, sağlık ve eğitim 
sektörlerinin ötesinde perakende 
sektöründe de dijitalleşmenin 
arttığını gördük”  diyen Reem 
Asaad’ın belirttiği gibi, 2021’de 
Türkiye’de e-ticaret hacmi bir 
önceki yıla göre %69 arttı. Küresel 
büyüme oranının ise %14 olduğu 
görüldü. “Türkiye’de 162.000’i aşkın 
şirket geçen yıl ilk kez e-ticaret 
faaliyetlerinde yer aldı. Bu da 
ülkede şirketler için e-ticaretin ne 
kadar önemli olduğunu gösteriyor”  
diyen Reem Asaad, ekledi: “Cisco 
olarak, dijital dönüşümlerini ve 
müşteri deneyimlerini iyileştirmeyi 
desteklemek için Türkiye’deki önde 
gelen e-ticaret perakendecileriyle iş 
birliği içinde çalışıyoruz.”
Yerel bağlamda hızlı kentleşmeye 
bakıldığında, nüfusun yaklaşık 
%77’sinin şehirlerde yaşadığı, 
internet penetrasyon hızının %82 
olduğu görülüyor. Reem Asaad’a 
göre, e-belediye hizmetlerinin, 
mobilite, enerji gibi hizmetlerin 
dönüşümüne odaklanarak 
Türkiye genelinde akıllı şehir 
gündemlerinin öne çıkmaya 
başladığına tanıklık ediyoruz. 
Sürdürülebilirlik açısından, gerçek 
zamanlı bilgilere dayalı çalışan 
akıllı teknolojiyi kullanan şehirlerin 
20 yıl içinde enerji verimliliğini %30 
artırabileceği öngörüsünü paylaşan 
Reem Asaad, sorularımızı yanıtladı:  

Cisco, Türkiye’de dijitalleşmeyi 
nasıl destekliyor?
Cisco Country Digital Acceleration 
(CDA; Cisco Ülke Dijital 
Hızlandırma) programının 
bir parçası olarak Türkiye’nin 
dijitalleşme sürecine ivme 
kazandırmak için ülkedeki liderler, 
şirketler ve akademik çevrelerle 
birlikte çalışıyoruz. Şu anda dünya 
genelinde 44 ülkede yürüttüğümüz 
bu programla iş sahası yaratma, 
inovasyonu teşvik etme ve GSYH’yi 
büyütmeye katkıda bulunmayı 
amaçlıyoruz. Türkiye’de eğitim, 
sağlık, enerji, perakende gibi çeşitli 
sektörlerde dijital dönüşümün 
birçok alanına olanak sağlamaya 
odaklanmış durumdayız. Bunu 
yaparken de bazı uygulama 
alanlarına öncelik veriyoruz. İlki 
siber güvenlik ve özellikle enerji 
sektörü odaklı olmak üzere 
operasyonel teknolojiler (OT) 
ve BT güvenliği öncelik. İkincisi 
sürdürülebilirlik ve işletmelerin 
karbon ayak izlerini azaltmalarına 
yardımcı olacak enerji verimli 
teknolojiler sağlamak hedef. 
Üçüncüsü ise beceri geliştirme 
ve eğitim. Bu konuda bölgesel 
bazda pozitif etki yaratmak 
üzere uzmanlık ve araçlarımızı 
kullanıyoruz. Özellikle beceri 
geliştirme ve eğitim konusunda 
izlediğimiz iki ana yöntem var. 

Bunlar hakkında bilgi verir 
misiniz? 
İlki Cisco Networking Academy. 
Sonuçta teknolojiye sahip olmak 
tek başına yeterli değil; bu 
teknolojiden en iyi şekilde nasıl 
yararlanabileceğimizi de biliyor 
olmamız gerekir. Öğrenciler, 
eğitmenler, işverenler, STK’lar, 
Cisco çalışanları ve müşterilerinin 
aralarında bulunduğu, sürekli 
büyüyen bir küresel topluluk olan 
Cisco Networking Academy; IoT, 
siber güvenlik, ağ, programlama 
gibi alanlarda becerilerin 
geliştirilmesine odaklanıyor. 
Cisco Networking Academy 
Türkiye'de çalışmalara başlanan 
günden bu yana, %23'ü kadın 

olmak üzere 148.000'in üzerinde 
öğrenciye eğitim verildi. En son 
yıllık verilerimiz de ülkedeki 
144 akademide programa 
kayıtlı 33.600'den fazla öğrenci 
bulunduğunu gösteriyor.
İkinci alan ise daha erişilebilir, 
kapsayıcı ve iş birliğine dayalı 
öğrenme ortamları yaratmak 
için yerel kurumlarla birlikte 
yaptığımız çalışmalar. Gelecekte 
artırılmış gerçeklik ve hologram 
teknolojileriyle öğrencilerin tarihi 
ve bilimi öğrendiğini göreceğiz. 
Öğretmenler belki de video 
konferans teknolojileri sayesinde 
aynı anda birden çok okula ve 
sınıfa ders anlatabilecekler. Bu 
gibi inovasyonlar, kırsal kesimde 
yaşayan çocukların eğitim 
olanaklarına erişimlerini artıracak. 
Bu bilgiler ışığında, 2022 Temmuz 
ayında Cisco ve BTK, BTK’nın 
Ankara’daki genel merkezinde 
son teknolojilerle donatılmış, 
hibrit öğrenme ve toplantıları 
desteklemeyi amaçlayan bir “Dijital 
Sınıf”  açtı. 
Webex Hologram, Webex toplantı 
işlevini ve artırılmış gerçeklik 
(AR) kulaklıklarını kullanan, 
sektörün ilk gerçek zamanlı 
toplantı çözümü. Bu çözüm, 
tasarım veya fiziksel bir objeyle 
eğitim gibi, uygulamalı iş birliği 

gerektiren toplantılar için ideal. 
BTK, özellikle BTK Akademi’nin 
gerçekleştirdikleri olmak üzere, 
toplantılar ve eğitimler için “Dijital 
Sınıf”ı kullanmayı amaçlıyor. 
BTK Akademi, Cisco Networking 
Academy’nin de bir ortağı. Nitekim 
Cisco özellikle “Dijital Sınıf”  içinde 
kullanılmak üzere 11 eğitim 
tasarladı. Fiziksel olarak Ankara’da 
bulunsa da “Dijital Sınıf”, BTK’nın 
diğer bölgelere bağlanmasını 
ve uzak yerlerde bulunan 
öğrencilere ulaşmasını sağlayacak. 
Cisco da ortakları için en yeni 
inovasyonlarını öne çıkarma ve 
eğitimleri gerçekleştirme olanağını 
kullanacak.

Hibrit çalışmanın kurumsal BT 
yapısına ve güvenliğine etkileri 
neler?
Çalışanlar her yerden, her cihazdan 
çalıştıklarından, artık korunması 
gereken tek bir cihaz ve ortam da 
yok. Hibrit çalışmayı güvenli hale 
getirmek için sürekli, parolasız 
kimlik doğrulamayla kritik kontrol 
noktalarının güvenliğinin yanı 
sıra uç noktalar, kullanıcılar 
ve uygulamalar genelinde de 
görünürlüğü sağlamamız gerekiyor.
Kullanıcılarınızın çalışabilecekleri 
her ağ veya bulut üzerinden her 
tür uygulamaya güvenli erişimi 

Cisco Orta Doğu ve Afrika Başkan Yardımcısı Asaad: 
"Dijitalleşme ve çevre gündemlerinin birlikte yürütülmesi 
gerek."

Cisco Orta Doğu ve Afrika Başkan Yardımcısı  
Reem Asaad 

Handan Aybars

aDevamı sayfa 18’de
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sağlama ihtiyacı ortaya çıkıyor. 
Birinci sınıf ağ, güvenlik ve 
gözlemlenebilirlik yeteneklerini 
tek bir abonelik hizmetinde 
(SASE) bir araya getirerek Cisco’da 
bunu sağlıyoruz. Her şeyden 
önce, ağdan buluta kadar tüm 
ürün portföyümüzün temelinde 
güvenliğin olmasına özen 
gösteriyoruz. Çünkü güvenliğin 
sonradan akıl edilen bir eklenti gibi 
değil, yerleşik olması gerektiğine 
inanıyoruz. Burada dört ana 
geliştirme alanına odaklanılması 
ise çok kritik: Uzaktan çalışanların 
güçlendirilmesi, e-posta 
tehditlerine karşı koruma, kullanıcı 
kimliği doğrulaması ve son olarak, 
üst düzeyde görünürlüğün elde 
edilmesi.

BT açısından bakıldığında hibrit 
model ne tür inovasyonlar 
getirecek?
Geçtiğimiz 12 ayda Cisco, iş birliği 
teknoloji platformu Webex’e 1000’i 
aşkın yeni özellik ekleyerek hibrit 

çalışma deneyimini ciddi ölçüde 
geliştirdi. Bunlar yapay zekâ, 
makine öğrenmesi ve daha pek 
çok alandaki inovasyonları içeriyor. 
Gürültü önleme, gerçek zamanlı 
çeviri ve kapalı açıklama girişi gibi 
pek çok özelliğe sahip Webex ile 
kapsayıcılığı destekliyoruz. Bu 
deneyimi zenginleştirmek için 
Webex toplantı özelliklerini 3D 
hologramlarla bir araya getirmek 
amacıyla artırılmış gerçeklik 
kulaklıklarını kullanan, gerçek 
zamanlı bir toplantı çözümü olan 
Webex Hologram sayesinde sanal 
ve hibrit toplantılara üçüncü 
bir boyut kazandırıyoruz. Hibrit 
çalışmanın insan ve kültür, 
teknoloji ve lokasyon kesişiminde 
yer alan bir model olduğunu 
unutmamalıyız. Cisco’daki 
operasyonumuza baktığımızda 
pandemiden önce ofis alanımızın 
%95’i bireylere ayrılmıştı. Şimdi 
ise ofislerimizi insanların kolektif 
olarak çalışabilecekleri iş birliği 
merkezine dönüştürüyoruz.

Sürdürülebilirlik kapsamında 
dijital ve çevreci bir gelecek 
mümkün mü, yoksa bunlar 
birbiriyle çelişen yapılar mı?
Bizim bakış açımıza göre, 
dijitalleşme ve çevre gündemlerinin 
birlikte yürütülmesi gerek. 
Dijitalleşme diğer sektörleri daha 
sürdürülebilir hale getirirken, 
teknoloji sektörü de kendi karbon 
ayak izini kontrol etmeli. Ancak bu 
şekilde toplum için hem çevreye 
duyarlı hem dijital bir gelecek 
sunulabilir.
Cisco’da 15 yılı aşkın bir süredir 
çevreye etkimizi azaltmak için 
çalışıyoruz. Her ne kadar daha 
çok yolumuz olsa da üç aşamalı 
stratejimiz sayesinde ilerleme 
kaydettik. İlk adım daha verimli 
teknolojiler geliştirme, ikincisi iklim 
değişikliğiyle mücadelede birlikte 
çalıştığımız kişileri, ekosistemi de 
bu amaca dahil etme, üçüncüsü de 
kuruluşumuzu daha sürdürülebilir 
hale getirmek için harekete geçme. 
Operasyonlarımızda karbon 

kullanımını sonlandırmaya, 
yenilenebilir enerjiye geçmeye 
ve ürün verimliliğini artırmaya 
devam ediyoruz. 2040’a kadar 
faaliyet gösterdiğimiz her 
alanda sıfır emisyon hedefimize 
ulaşmayı taahhüt ediyoruz. 
Döngüsel ekonomide, sınırlı doğal 
kaynağımızı daha iyi kullanmak ve 
ürün geri alım planlarını uygulamak 
için iş modellerimizi uyarlıyor, 
ortaklarımızın ve müşterilerimizin 
bu süreçte daha sorumlu 
olmalarına yardımcı oluyoruz. 
Çevresel, Sosyal ve Yönetim (ESG) 
ilkelerinin uygulanması da önemli. 
Müşterilerimiz için bağlantı özelliği 
çevresel etkiyi azaltmak adına kritik 
role sahip. Hibrit çalışma modeli ve 
işe gidiş geliş yolculuğunu azaltmak 
için Webex, operasyon maliyetini 
azaltmak için akıllı bina yönetim 
sistemleri, daha bilinçli karar alma 
için yapay zekâ odaklı veri işleme, 
daha az elektrik kullanırken daha 
yüksek bant genişliği için Silicon 
One mimarisi de bunun örnekleri.

Model Fabr ikalarda 
canias4.0 teknolojisi 
kullanılacak
Birleşmiş Milletler Kalkınma 
Programı (UNDP) ile sözleşme 
imzalayan Industrial Application 
Software (IAS), Kayseri, Ankara, 
Konya ve Bursa'da seçilen tüm 
Model Fabrikalarda canias4.0 
teknolojileri ile hizmet verecek. 
Böylece Bilim, Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı Verimlilik Genel 
Müdürlüğü ve Birleşmiş Milletler 
Kalkınma Programı (UNDP) 
işbirliği ile kurulan, Türkiye’nin 
çeşitli illerindeki Uygulamalı 
KOBİ Yetkinlik Merkezi (Model 
Fabrika), canias4.0 teknolojisi ile 
yönetilecek. 

İşletmelerde operasyonel 
mükemmeliyet ilkelerinin 
yaygınlaştırılması, deneyimsel 
öğrenme tekniklerini kullanarak, 
firmalarda ölçeklenebilirliğin 
arttırılması, özellikle KOBİ’leri 
bu doğrultuda eğiterek dijital 
dönüşüm sürecine dahil 
etmek amacı ile kurulan Model 

Fabrikalarda teknoloji rehberi 
IAS ve canias4.0 ile sunduğu 
teknolojiler olacak. Proje üzerinde 
çalışan IAS IoT Ürün Müdürü 
İbrahim Tataroğlu, süreci ve 
gerçekleştirmeyi planladıkları 
çalışmaları şu şekilde özetledi: 

KOBİ’ler canias4.0 teknolojisi ile 
tanışacak
“Uzun vadeli teknik ve ticari 
görüşmelerin ardından Birleşmiş 
Milletler Kalkınma Programı ile 
yeni bir sözleşme imzaladık. IAS 
olarak, canias4.0 teknolojileri 
markası altında sunduğumuz 
teknolojilerimiz ile Kayseri, 
Ankara, Konya ve Bursa'da 
seçilen tüm Model Fabrikalarda 
entegre ve standartlaştırılmış 
çözümler ve teknolojik 
donanım ve yazılım altyapısı 
sağlayacağız. Geliştirdiğimiz 
teknoloji ve ürünlerle birlikte 
gelenekselleşen ve entegrasyona 
dayalı haberleşme mimarisini 

değiştiriyoruz: Sunduğumuz 
bütünleşik sistemler ile 
kullanıcıların sistemleri ayakta 
tutmak için harcayacağı enerjiyi 
minimize ediyoruz. ERP ile 
bütünleşik ve senkronize olarak 
çalışan MES ve IOT ürünlerimizle 
dünya çapında müşterilerimize 
sunduğumuz hizmeti Model 
Fabrikalar aracılığıyla ülkemizdeki 
KOBİ’lerin de deneyimleyerek 
öğrenmelerini sağlayacağız.”
KOBİ'lere yalın üretim 
hizmetlerinin yanı sıra dijital 
dönüşüm konusunda teorik 
ve deneyimsel eğitimler de 
vereceklerini belirten Tataroğlu, 
“ERP, MES ve IOT konusunda 
temel yetkinliklerimizi ve 
kendi teknolojilerimizi hizmete 
sunacağız. Ülkemizde akıllı 
fabrikalardan karanlık fabrikalar 

dönemine geçiş yapabilmek adına 
bu projenin önemli bir başlangıç 
olacağına inanıyoruz. Dünyada 
da işletmelerin dijital dönüşüm 
yolculuğunda önemli bir sorun 
olan pilot uygulamadan ana 
sisteme geçişlerdeki entegrasyon 
sorunu kaynaklı başarısızlıklara, 
bütünleşik ve senkronize çalışan 
ürünlerimizle çözüm sunuyoruz. 
Proje kapsamında caniasERP 
modüllerimizi, enerji yönetim 
sistemimizi ve karbon ayak izi 
hesaplama uygulamalarımızı 
da hayata geçireceğiz. Proje 
çalışmalarını IAS Yönetim Kurulu 
Başkanı Yaşar Hakan Karabiber 
liderliğinde Danışmanlık, Yazılım 
Geliştirme, Ar-Ge, IAS Business 
Academy (IBA) ve IoT Ekipleri ile 
birlikte yürütmeyi planlıyoruz”  
dedi.

Sayfa 17'den devama



Bİ
Lİ
Şİ
M
 D
ÜN
YA
SI

19www.bthaber.com.tr26 EYLÜL - 2 EKİM 2022

Mesafeli Sözleşmeler Yönetmeliğinde Değişiklik Yapılmasına 
Dair Yönetmelik (“Değişiklik” ), 23.08.2022 tarihli ve 31392 
sayılı Resmî Gazete’de yayımlanmıştır. Yönetmeliğin, 
tüketici tarafından kredi kartı ile yapılan ödemelerin 
iadesini düzenleyen 12. Maddesinin 4. Fıkrasının son 
cümlesi 01.01.2023 tarihinde; diğer tüm hükümleri ise 
01.10.2022 tarihinde yürürlüğe girecektir.

I.  Kapsama İlişkin Değişiklikler  
Değişikliğin 1. Maddesi uyarınca, kısa mesaj aracılığıyla 
kurulan ve eş zamanlı olarak tamamen ifa edilen abonelik 
içermeyen katma değerli elektronik haberleşme hizmetleri 
ile 2860 sayılı Yardım Toplama Kanunu kapsamındaki 
bağışlar ve kamu kurumlarınca sunulan katma değerli 
elektronik haberleşme hizmetlerine, Yönetmelik 
hükümlerinin uygulanmayacağı kararlaştırılmıştır. 
Dolayısıyla ilgili hizmetler Yönetmeliğin kapsamı dışındadır. 

II.  Yeni Kavram ve Tanımlar
Değişikliğin 2. Maddesi ile, aracı hizmet sağlayıcı ve 
platform tanımları Yönetmeliğe eklenmiştir. 
Bu kapsamda aracı hizmet sağlayıcı, oluşturduğu sistem 
ile uzaktan iletişim araçlarını kullanmak veya kullandırmak 
suretiyle satıcı veya sağlayıcı adına mesafeli sözleşme 
kurulmasına aracılık eden gerçek veya tüzel kişiyi; platform 
ise Kamu hizmetlerinin tek noktadan sunulduğu ortak 
kamu elektronik platformu hariç olmak üzere, aracı hizmet 
sağlayıcının mesafeli sözleşme kurulmasına aracılık etmek 
üzere oluşturduğu sistemi ifade etmektedir.

III.  Ön Bilgilendirme Yükümlülüğüne İlişkin Değişiklikler

a. Ön Bilgilendirme Yükümlülüğünde Aracı Hizmet 
Sağlayıcının Sorumluluğu
Tüketicinin, mesafeli sözleşme kurulmadan önce satıcı 
veya sağlayıcı tarafından bilgilendirilmesi yükümlülüğü, 
Yönetmeliğin 5. Maddesinde düzenlenmiş idi. Bu düzenleme 
uyarınca, tüketicinin bilgilendirilmesine yalnızca satıcı 
ve sağlayıcının bilgileri konu ediliyordu. Değişikliğin 3. 
Maddesi ile yalnızca satıcı ve sağlayıcının değil, aracı hizmet 
sağlayıcıya ait

• MERSİS numarası veya vergi kimlik numarasının,
• Açık adres, telefon numarası ve benzeri iletişim 

bilgilerinin,
• Tüketici şikayetlerinin iletilmesi için farklı bir iletişim 

bilgisi varsa bunlara ilişkin bilginin,
• Ödeme, ticari reklam ve tanıtımlarda taahhüt edilen 

süre ile uyumlu teslim veya ifa süresi, teslimat ve ifaya 
ilişkin diğer bilgiler ile varsa bunlara ilişkin taahhütler 
ve tüketici şikayetlerine ilişkin çözüm yöntemlerine dair 
bilgilerin,

• Cayma hakkı söz konusu ise, bu hakkın şartları, süresi, 
usulüne ilişkin bilgilerin,

• Satıcının iade için öngördüğü taşıyıcıya ilişkin bilgi ile 

malın bu taşıyıcıyla iadesi halinde teslim masrafını 
geçmemek üzere iade masraf tutarına ve hangi 
tarafça karşılanacağına, öngörülenin dışında bir 
taşıyıcıyla iadesi halinde ise iade masrafını tüketicinin 
karşılayacağına ilişkin bilgilerin de,

tüketiciye açıklanması gerekmektedir.

Ön bilgilendirme yükümlülüğünü yerine getirecek olanın 
satıcı veya sağlayıcı olduğu durumlarda, bu yükümlülüğün 
yerine getirilip getirilmemesinden aracı hizmet sağlayıcı da 
satıcı ve sağlayıcı ile birlikte müteselsilen sorumlu olacaktır. 
Ancak, veri girişi doğrudan aracı hizmet sağlayıcı tarafından 
yapılıyorsa, verilerin eksikliğinden ve doğruluğundan aracı 
hizmet sağlayıcı sorumlu olacaktır.

b. Ön Bilgilendirme Yöntemi 
Değişikliğin 4. Maddesi uyarınca, mesafeli sözleşmenin 
sesli iletişim yoluyla kurulduğu durumlarda ve siparişe 
ilişkin bilgilerin sınırlı alanda ya da zamanda sunulduğu 
bir ortam yoluyla mesafeli sözleşmenin kurulması halinde 
Yönetmeliğin 5. maddesinde yer alan bilgiler en geç mal 
teslimine veya hizmet ifasına kadar yazılı olarak veya kalıcı 
veri saklayıcısı ile gönderilecektir.
Tüketicinin belirtilen şekillerde bilgilendirildiği, satıcı, 
sağlayıcı veya aracı hizmet sağlayıcı tarafından, kullanılan 
uzaktan iletişim aracına uygun olarak teyit edilmelidir. 
Bu husus sözleşmenin kurucu şartlarından biri olup, aksi 
durumda sözleşme kurulmamış sayılacaktır.
Ayrıca tüketici siparişi onaylamadan hemen önce, verilen 
siparişin ödeme yükümlülüğü doğuracağı hususunda 
tüketicinin açık ve anlaşılır bir biçimde, satıcı, sağlayıcı 
veya aracı hizmet sağlayıcı tarafından bilgilendirilmesi 
gerekmektedir. Aksi durumda tüketici siparişi ile bağlı 
olmaktan kurtulur. 

IV. Cayma Hakkına İlişkin Değişiklikler 
Değişiklik ile cayma hakkının kullanıldığına dair bildirimin, 
satıcı ve sağlayıcı dışında aracı hizmet sağlayıcıya da 
yöneltilebilmesi sağlanmıştır. Bu kapsamda, platform 
üzerinden kurulan mesafeli sözleşmelerde aracı hizmet 
sağlayıcı tüketicinin Yönetmelik ekinde yer alan formu 
doldurabilmesi veya cayma beyanını gönderebilmesi için 
platform üzerinde gerekli sistemi kurmak ve tüketicilerin 
iletmiş olduğu cayma beyanlarının kendisine ve satıcı veya 
sağlayıcıya ulaştığına ilişkin teyit bilgisini tüketiciye derhal 
iletmek zorundadır.
Değişikliğin 7. Maddesi ile, cayma hakkı konusunda 
tüketicinin bilgilendirildiğini ispat yükü, satıcı ve 
sağlayıcının dışında aracı hizmet sağlayıcı için de 
öngörülmüştür. 
Tüketici, cayma hakkı konusunda gerektiği şekilde 
bilgilendirilmezse, cayma hakkını kullanmak için 14 günlük 
süreyle bağlı olmayacaktır. Bu süre her halükarda cayma 
süresinin bittiği tarihten itibaren bir yıl sonra sona erer.
Cayma hakkı konusunda gerektiği şekilde bilgilendirmenin 

Mesafeli sözleşmeler 
yönetmeliğinde yapılan 
değişik lik ler *Av. Ayça Berker
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bir yıllık süre içinde yapılması halinde ise, 14 günlük cayma 
hakkı süresi, bilgilendirmenin gereği gibi yapıldığı günden 
itibaren işlemeye başlayacaktır.
Değişikliğin 13. Maddesi ile, aksi kararlaştırılmadıkça, 
cayma hakkı,
• 2918 sayılı Karayolları Trafik Kanununa göre tescili 

zorunlu olan taşınırlar ile kayıt veya tescil zorunluluğu 
bulunan insansız hava araçlarına ilişkin sözleşmeler,

• Tüketiciye teslimi yapılmış olan cep telefonu, akıllı saat, 
tablet ve bilgisayarlara ilişkin sözleşmeler,

• Canlı müzayede şeklinde açık artırma yoluyla akdedilen 
sözleşmeler,

• Tanıtma ve kullanma kılavuzunda satıcı veya yetkili 
servis tarafından kurulum veya montajının yapılacağı 
belirtilen mallardan kurulum ya da montajı yapılanlara 
ilişkin sözleşmeler

için kullanılamayacaktır.

V. Satıcı veya Sağlayıcının Yükümlülüklerine İlişkin 
Değişiklikler  

Değişikliğin 9. Maddesi ile satıcının, cayma hakkına konu 
malı ön bilgilendirmede belirtilen yahut farklı bir taşıyıcı 
vasıtasıyla iade etmesi halinde, yapılan ödemelerin 
tüketiciye iadesi hususu düzenlenmiştir. 
Bu kapsamda, tüketicinin ön bilgilendirmede belirtilen 
taşıyıcı ile cayma hakkına konu malı iade etmesi halinde, 
malın taşıyıcıya teslim edildiği tarihten itibaren 14 gün 
içinde, varsa malın tüketiciye teslim masrafları da dahil 
olmak üzere tahsil edilen tüm ödemeler satıcı tarafından 
iade edilmek durumundadır. 
Ancak tüketicinin cayma hakkına konu malı ön 
bilgilendirmede belirtilen taşıyıcıdan farklı bir taşıyıcı 
kullanarak iade etmesi durumunda, ödemeleri iade 
edilmesi için öngörülen 14 günlük süre malın satıcıya 
ulaşmasından itibaren başlayacaktır. 
Bu kapsamda, platform üzerinden kurulan ve bedelin 
tahsilinde aracılık edilen mesafeli sözleşmelerde aracı 
hizmet sağlayıcı, teslim sonrası bedelin satıcıya aktarıldığı 
durum hariç olmak üzere, ödemelerin tüketiciye iadesinden 
satıcı ile birlikte müteselsilen sorumlu tutulacaktır.
Malın tesliminden önce cayma hakkının kullanılması 
durumunda satıcı ile platform üzerinden kurulan ve 
bedelin tahsiline aracılık edilen mesafeli sözleşmelerde 
aracı hizmet sağlayıcı, cayma hakkının kullanıldığına ilişkin 
bildirimin kendisine ulaştığı tarihten itibaren 14 gün içinde, 
varsa malın tüketiciye teslim masrafları da dahil olmak 
üzere tahsil edilen tüm ödemeleri iade etmekle yükümlü 
olacaktır.

VI. Aracı Hizmet Sağlayıcının Yükümlülükleri
Aracı hizmet sağlayıcıların Yönetmelik kapsamına girmesi 
ile birlikte Yönetmeliğe eklenen 12/A maddesi ile aracı 
hizmet sağlayıcıların yükümlülükleri tespit edilmiştir. 
Bu hükme göre, aracı hizmet sağlayıcılar, platform 
üzerinden kurulan mesafeli sözleşmelerden doğan hak ve 
yükümlülüklerin kullanım süresi boyunca tüketicilerin,
• Cayma hakkının kullanıldığına dair bildirimlerini,
• Sözleşmenin feshine dair bildirimlerini,
• Bedel iadesi taleplerini,
• Satıcı veya sağlayıcı ile yaptıkları işlemlere ilişkin kayıt 

taleplerini,
• Teslimat veya ifaya ilişkin talep ve şikayetlerini,
iletebilmelerine ve takip edebilmelerine elverişli bir sistemi 
kurmak, kesintisiz olarak açık tutmak zorundadır. 
Bu sistem üzerinden gelen talep ve bildirimlerin, satıcı ve 
sağlayıcıya derhal iletilmesi gerekmektedir.
Aracı hizmet sağlayıcı, tüketicilerin satıcı veya sağlayıcılar 
ile yaptıkları işlemlere ilişkin kayıtları 3 yıl boyunca tutmak 
ve bu kayıtların tüketiciler yahut ilgili kurum ve kuruluşlar 
tarafından istenilmesi halinde bunları vermek zorundadır.

Satıcı veya sağlayıcı adına bedel tahsil etmesi halinde aracı 
hizmet sağlayıcı;

• Malın teslimi veya hizmetin ifasından önce tüketicinin 
cayma hakkını kullanması durumunda cayma hakkının 
kullanıldığına ilişkin bildirimin kendisine ulaştığı 
tarihten itibaren,

• Malın tesliminden sonra tüketicinin cayma hakkını 
kullanması durumunda, cayma bildiriminin kendisine 
ulaştığı tarih itibarıyla bedel satıcıya aktarılmamışsa 
cayma hakkına konu malın, iade için öngörülen 
taşıyıcıya teslim edildiği tarihten veya iade için 
öngörülenin haricinde bir taşıyıcı ile iade edilmesi 
durumunda da satıcıya ulaştığı tarihten itibaren,

• Tüketicinin fesih hakkını kullanması durumunda fesih 
bildiriminin kendisine ulaştığı tarihten itibaren

14 gün içinde, tahsil ettiği mal veya hizmet bedeli ile 
teslimat masraflarının tüketiciye iadesinden, satıcı ve 
sağlayıcı ile birlikte müteselsilen sorumlu olacaktır.
Keza aracı hizmet sağlayıcı, satıcı veya sağlayıcının onayı 
olmaksızın düzenlediği kampanyalı, promosyonlu veya 
indirimli satışlara ilişkin olarak aracılık ettiği mesafeli 
sözleşmelerde kampanya ve benzeri taahhütlerin 
karşılanmamasının neden olduğu sözleşmenin hiç ya da 
gereği gibi ifa edilmemesi hallerinden sorumludur.

VII. Tüketicinin Yükümlülüklerine İlişkin Değişiklikler 
Değişiklik uyarınca, tüketicinin cayma hakkını kullanması 
ve satıcı veya sağlayıcının malı kendisinden geri alacağına 
dair bir teklif bulunmaması halinde ön görülen 10 günlük 
malı iade etme süresi, 14 güne çıkarılmıştır. 
Tüketici, ön bilgilendirmede kararlaştırılması ve satıcının 
öngördüğü taşıyıcı ile iadesinde tutarına yer verilmesi 
halinde teslim masraflarını geçmemek üzere iade masrafını 
karşılamakla yükümlü kılınmıştır.
Ancak, tüketiciye teslim edilen malın Tüketicinin 
Korunması Hakkında Kanun kapsamında ayıplı olması 
durumunda tüketici iadeye ilişkin masraflardan sorumlu 
tutulamayacaktır.

VIII.  Sözleşmenin İfasına İlişkin Değişiklikler
Değişikliğin 14. maddesi ile, satıcı veya sağlayıcının mal 
satışlarında uyması gereken azami 30 günlük ifa süresi, 
tüketicinin isteği veya kişisel ihtiyaçları doğrultusunda 
hazırlanan mallara ilişkin sözleşmeler için uygulanmayacağı 
kararlaştırılmıştır.
Sipariş konusu mal ya da hizmet ediminin ifası imkansızlaştı 
ise satıcı ve sağlayıcı için öngörülen 3 günlük bildirim 
süresi, satıcı veya sağlayıcı adına bedel tahsil etmesi 
halinde aracı hizmet sağlayıcılar için de uygulanacaktır.

IX. İlave Ödemelere İlişkin Yükümlülükler
Yönetmeliğin 19. Maddesi uyarınca sözleşme kurulmadan 
önce, sözleşme yükümlülüğünden kaynaklanan ve üzerinde 
anlaşılmış esas bedel dışında herhangi bir ilave bedel talep 
edilebilmesi için tüketicinin açık onayının ayrıca alınması 
zorunlu tutulmuş idi. 
Değişiklik uyarınca, tüketicinin açık onayı alınmaksızın 
yahut tüketici açısından ödeme yükümlülüğü doğuran 
seçeneklerin kendiliğinden seçili olarak sunulmasından 
dolayı tüketici ödemede bulunmuş ise, satıcı veya sağlayıcı 
ile platform üzerinden kurulan mesafeli sözleşmelerde 
satıcı veya sağlayıcı adına bedel tahsil etmesi halinde 
aracı hizmet sağlayıcı bu ödemelerin iadesini derhal 
gerçekleştirmek zorundadır. 

ayca.berker@berkerberker.com
* Berker Berker Hukuk Bürosu 

Kurucu Ortak

Sayfa 19'dan devama



Pek çok insanın tatilinin so

na erdiği ve okulların açıldığı 

hareketli sonbahar günlerin

de, bilişim sektöründe de ha

reketlilik arttı. Pazardaki bir

çok şirket, son kullanıcılara 

yönelik yeni olanaklar sunan 

cazip kampanyalar başlattı. 

Kişisel bilgisayarlardan 

şirketlere yönelik sunuculara, 

Internet bağlantılarından di-

züstü bilgisayarlara kadar 

uzanan geniş ürün yelpazesi

ni kapsayan kampanyalar, 

kullanıcıların ürünlere kolay

lıkla sahip olabilmesi için tü

ketici kredisi, uzun vade ve 

sabit fiyat garantili taksit 

kampanyaları ve ürünlerin 

yanında hediyeler gibi çok 

çeşitli olanaklar sunuyorlar. 

Bazı şirketler dolar üzerinden 

satış yapmayı tercih ederken, 

bazı şirketler de Türk Lirası 

üzerinden kampanya düzenli

yorlar. 

Kampanya düzenleyen şir

ketlerin geri dönüş anlamında 

beklentileri de oldukça yük

sek. Bu beklentiyi Strateji 

Mori tarafından Bilişim 2000 

A CeBIT Event ziyaretçileri 

kapsamında yapılan bir araş-

tırma da doğruluyor. Strateji 

Mori'nin araştırma sonucuna 

göre ziyaretçilerin yüzde 

54.7'si önümüzdeki 3 ay için

de bilişim teknolojileri alanın

da bir ürün satın almayı 

istiyor. 

Ziyaretçilerin yüzde 31.5'i 

önümüzdeki bir ay içinde bili

şim teknolojileri alanında bir 

ürün satın alacağını söylerken, 

yüzde 23.2'si 1 ila 3 ay içinde 

alım yapmayı düşünüyor. Zi

yaretçilerin yüzde 10.7'si de 3 

ila 6 ay içinde bilişim ürünleri 

satın alacaklarını ifade ettiler. 

Önümüzdeki üç ay içinde 

bilişim ürünleri ile ilgili bir 

satın alma yapacağını söyle

yen profesyonel amaçlı katı

lımcıların oranı ise yüzde 

65.4. 
> Sayfa 3 

Ericsson mobil 
teknolojilere 
odaklanıyor 
Ericsson önümüzdeki 5 yılda 
mobil iletişim servislerinin, 
telekomünikasyondaki 
en büyük pazarı oluşturacağına 
dikkat çekti. 

ErİCSSOn Mobil Teknoloji Zirvesi'nde, 

şirketin artık mobil teknolojilere odaklanacağı 

vurgulanarak, şirketin mobil teknolojilere 

> Sayfa 42 

Hayat artık 
Türk Telekom 

Bilişim 500, 3 
Ekim Me açıklanıyor 
Bilişim sektörünün heyecanla 
beklediği Bilişim 500 
Araştırması nihayet 
açıklanıyor. Sabancı Center'da 
yapılacak törenle, ilk on şirket 
ve kategori birincileri 
ödüllerine kavuşacak. 

İnterpro'nun geleneksel "İlk 500 Bili

şim Şirketi Araştırması"nın sonuçları 3 Ekim 

tarihinde Sabancı Center'de yapılacak 

> Sayfa 10 

• 

Index yabancı ortak 
ve telekomla 
daha da büyüyecek 
Yunanistan merkezli Pouliadis 
Group la ortaklığa giden Index 
hedefini büyüttü. Bir şirketler 
grubu yapısına dönüşecek olan 
Index GSM konusunda da 
çalışmalar yapacak. 
1 0  yılda 200 milyon dolar ciroya ulaşan 

Index artık ürün yelpazesine GSM, hazır kart 

gibi ürünleri de katarak yüzde 50 stratejik 

> Sayfa 6 

8 "KOBI Yüksek Koordinasyon 

Kurulu kurulsun7 

16 Telekomda Türk-Israil 

işbirliği fırsatı 

24 E-ticaret yerini e-paıaryerine 

bırakıyor 

Web dünyasında neler 

oluyor? 

Bu sayının tüm sayfalarına www.bthaber.com.tr'den ulaşabilirsiniz.
BU HAFTA

TARİHTE
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Micro Focus International İş 
Stratejileri ve Pazara Gidiş 
Dönüşüm Direktörü Deniz Kırca, 

bölgede elde ettiği başarılar 
kapsamında Micro Focus’da BT 
Operasyon Yönetimi Dönüşüm 
ve Strateji Liderliğine atandı. 
Yeni görevini Micro Focus’un ABD 
Dallas’taki ofisinden yürütecek 
olan Kırca, Micro Focus global 
ekibinin kilit bir üyesi olarak 
pazara gidiş dönüşümünün yol 
haritasını oluşturacak. 2014 
yılından itibaren HP Yazılım Ülke 
Müdürü ve ardından Micro Focus 
ve HP Yazılım birleşmesiyle Türkiye 
ve Yunanistan’dan Sorumlu Ülke 
Genel Müdürü görevlerini yürüten 
Kırca, Kasım 2021 itibarıyla, 
International (Avrupa, Afrika, Orta 
Doğu ve Latin Amerika) bölgesinde, 
uluslararası yönetim ekibinin üyesi 
olarak “Micro Focus International 
İş Stratejileri ve Pazara Gidiş 
Dönüşüm Direktörlüğüne 
getirilmişti. Kırca, aradan geçen on 
aydaki çalışmalarıyla artık Micro 
Focus’un ABD Texas Dallas’taki 
ofisinde çalışmalarını yürütecek. 

Ödeme ve elektronik para kuruluşu iyzico’da yapılan atamayla 
Seda Karatekin, Chief Human Resources Officer  (CHRO) 
oldu. iyzico’nun çalışan odaklı bakış açısının şirket kültürüne 
yerleştirilmesinden sorumlu olacak olan Karatekin, lisans 
eğitimini Bilkent Üniversitesi Endüstri Mühendisliği bölümünde, 
Executive MBA programını ise Bahçeşehir Üniversitesi’nde 
tamamladı. İş hayatına Hay Group’ta Reward’da başlayan Seda 
Karatekin, iyzico’ya geçmeden önce Firefly’da VP of People 
olarak görev yapıyordu.

Micro Focus Türkiye’den ABD’ye 
atama

iyzico’nun yeni CHRO’su 
Karatekin oldu

DE-CIX yönetiminde yeni isimler

Vodafone Türkiye üst yönetiminde 
atama 

Dünyanın önde gelen internet değişim operatörü DE-CIX, üst 
yönetim kadrosunda değişikliklere giderek yönetici ekibini 
genişletme kararı aldı. 25 yıldan fazla CEO’luk görevini üstlenen 
ve DE-CIX Group AG Yönetim Kurulu Başkanı olarak beş yılı 
aşkın süre hizmet veren Harald A. Summa, bundan böyle DE-CIX 
Denetim Kurulu’nda yer alacak. Şimdiye kadar DE-CIX Group AG 
Yönetim Kurulu üyesi olarak uluslararası büyüme ve stratejiden 
sorumlu olan Ivo Ivanov ise Yönetim Kurulu Başkanı ve CEO 
olarak Summa’dan bayrağı devraldı. Öte yandan, Yönetim 
Kurulu da iki ek pozisyon ile genişliyor. Bu kapsamda Yönetim 
Kurulu üyeleri Ivo Ivanov ve Sebastian Seifert’in (DE-CIX Group 
AG CFO’su) yanı sıra, Teknoloji Başkanı (CTO) olarak görev 
yapan Dr. Thomas King de Yönetim Kurulu üyeliğine atandı. 
Uluslararası alanda tanınan satış uzmanı Christian Reuter, yeni 
oluşturulan Satıştan Sorumlu Başkan pozisyonunda global satış 
ve pazarlama faaliyetlerine yön verecek ve Yönetim Kurulu’nun 
da dördüncü üyesi olacak.

Vodafone Türkiye İnsan Kaynaklarından Sorumlu İcra Kurulu 
Başkan Yardımcılığı pozisyonuna Nazlı Tlabar Güler getirildi. Güler, 
Vodafone Türkiye’nin İnsan Kaynakları alanındaki tüm fonksiyon ve 
operasyonlarının yönetimini üstlenecek. İnsan kaynakları alanında 
telekomünikasyon, bankacılık ve sigorta sektörlerinde toplam 19 
yılı aşkın deneyime sahip olan Güler, kariyerine Avea’da başladı. 
2011 itibarıyla kariyerine HSBC’de devam eden Güler, İK İş Ortaklığı 
ve Organizasyonel Gelişim alanlarında görev aldı. HSBC’deki son 
görevinde Ücretlendirme ve Yan Haklar ve Çalışan İlişkilerinden 
Sorumlu Direktör olarak çalışan Güler, 2018’de Cigna Finans ve 
Emeklilik şirketine geçerek, İnsan Kaynakları, Süreç ve Stratejik 
Program Yönetiminden Sorumlu Genel Müdür Yardımcısı olarak 
görev yaptı. 
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29 Eylül 2022

BTvizyon 2022 Adana
Adana
AYRINTILI BİLGİ: 
www.bilisimzirvesi.com.tr

11 Ekim 2022

Teknoloji Kaptanları 2022
İstanbul
AYRINTILI BİLGİ: 
www.bilisimzirvesi.com.tr

13 Ekim 2022

CxO - Bursa Buluşması
Bursa
AYRINTILI BİLGİ: 
www.bilisimzirvesi.com.tr

18 Ekim 2022

T.C. Gençlik ve Spor Bakanlığı
Ankara
AYRINTILI BİLGİ: 
www.bilisimzirvesi.com.tr

24 Kasım 2022

Bilişim Zirvesi'22
İstanbul
AYRINTILI BİLGİ: 
www.bilisimzirvesi.com.tr

8 Aralık 2022

BTvizyon Denizli 2022
Denizli
AYRINTILI BİLGİ: 
www.bilisimzirvesi.com.tr

E T K İ N L İ K L E R

Türkiye'nin Operatör Bağımsız Veri Merkezi

Yazılımcılar fazla endişeli değil  
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Yazılımcılarla teknoloji şirketlerini eşleştiren İngiltere merkezli platform 
TalentGrid, yazılımcıların işten çıkarma dalgası hakkında görüşlerini 
derlediği bir rapor yayınladı. Türkiye ve Doğu Avrupa’dan yazılımcıların 
katıldığı ankete göre, yazılımcıların %85’i işten çıkarma dalgasından 
etkilenmeyeceklerini, etkilenseler bile çok hızlı bir şekilde yeni bir iş 
bulabileceklerini düşünüyor. 
Küresel bazda birçok ülke enflasyonla mücadele etmek için parasal 
daralma önlemleri almaya başladı. Bu önlemler özellikle teknoloji 
şirketlerinin değerlemelerinin düşmesine, yatırım bulmanın 
zorlaşmasına sebep oldu. Resesyon beklentileri de bu tabloya 
eklenince, küresel bazda birçok teknoloji şirketi işten çıkarma veya 
işe alımları dondurma kararı aldı. Bugüne kadar işten çıkarma 
dalgasından teknoloji alanında 60 bin civarında insan etkilendi.
Araştırmaya göre, bu tablo karşıında yazılımcılar ise işten çıkarma 
dalgası konusunda büyük ölçüde kaygısız. “Kaygı yaşıyorum” 
diyenlerin oranı %14 olurken, kalan %86’lık kesim işten çıkarılma 
kaygısı yaşamıyor, zor durumda hızla yeni bir iş bulabileceklerini 
düşünüyor. Ancak bu verinin ‘deneyim yılı’ kırılımına bakıldığında, 
junior yazılımcıların deneyimli olanlara göre daha kaygılı olduğu 
görülüyor. İşten çıkarma dalgasının yazılımcılara olan talebi 
düşüreceğini düşünenler yalnızca %12 ve talep artışının devam 
edeceğini veya etkilenmeyeceğini düşünenler %88 ile çoğunlukta.

Ankete katılanların yaklaşık %54’lük bir dilimi işten çıkarma 
dalgasının maaşları etkileyeceğini düşünüyor. Maaşlara etki edeceğini 
düşünenlerin çoğunluğun beklentisi maaşların bir süre yatay 
seyredeceği yönünde. Kalan %46’lık kesim ise yazılımcılara olan 
taleple birlikte maaş artışlarının da devam edeceği kanısında. 



‘Kamera Elinde Geleceğin Cebinde’
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bulten@bthaber.com.tr  
adresine gönderebilirsiniz

Türkiye’nin en köklü bilişim teknolojileri 
yayını olan BThaber, 1995 yılından bu 
yana bilişim ve teknoloji dünyasındaki 
en son haberleri, yenilikleri ve 
bilgileri okuyucularına kesintisiz bir 
şekilde sunmaya devam ediyor. Her 
hafta yüzde 35’i BT, yüzde 65’i ise 
finans, otomotiv ve sağlık gibi farklı 
sektörlerde yer alan şirketlerin ve 
kamu kurumlarının yöneticilerinden 
oluşan 3500 kişiye ulaşmakta ve online 
platformlar üzerinden her hafta on 
binlerce kişiye erişim sağlamaktadır.  
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Merhaba, 

Haftaya vazgeçilmezimiz olan su ile 
başlıyorum. İçecek tüketmek değil, 
su içmek asıl önemli mevzu. Suyun 
beynin ve vücudun çalışması için 
anahtar rolü üstlendiğini söyleyen 
DoktorTakvimi.com uzmanlarından 
Dyt. Sefa Mandal’ın belirttiği gibi, 
hiçbir içecek suyun yerini tutamaz. 
Günde yaklaşık 2 litre içecek değil, 
su tüketimi şart. Suyun metabolizma 
sonucu oluşan zararlı maddelerin 
akciğer ve böbreklere taşınıp 
vücuttan atılmasını sağladığını 
belirten Dyt. Mandal, cildin nem 
dengesi ve elastikiyeti için suyun 
önemli olduğunu da hatırlatmış. 
Dyt. Mandal, “Su metabolizmayı 
hızlandırır, iştah kontrolü ve 
doygunluk hissini sağlar. Su 
tokluk hissi oluşturarak zayıflama 
mekanizmasına yardımcı olur ama 
su yemekle birlikte tüketilmemeli. 
Suyu yemeklerden 30-45 dakika 
önce içmemiz gerekir”  demiş. 
Egzersiz sırasında su içmek de 
verimi arttırıyor diyeyim ve susuz 
kalmayalım. 

Boyner, adımları bağışa dönüştüren 
sağlık uygulaması Help Steps ile yeni 
bir proje hayata geçiriyormuş. Takip 
ettiğini bildiğim için paylaşmak 
istedim. Cep telefonlarına Help 
Steps uygulamasını ücretsiz olarak 
indiren herkesin dahil olabileceği 
proje kapsamında kullanıcılar, her 
günün sonunda o gün attıkları 
adımları bağışa dönüştürürken, 
“Boyner ile adımlarını ikiye katla”  
seçeneğini işaretleyerek bağışlarını 
Boyner desteğiyle iki kat değerli hale 
getirecek. Atılan her adıma karşılık 
Boyner’in de destek vereceği proje 
kapsamında bağışlar, Help Steps 

uygulamasında yer alan 34 STK’nın 
yanı sıra Boyner’in “Askıda İyilik”  
projesine de aktarılabilecek. Her 
adımımız fayda olsun hatta ikiye 
katlansın, fena mı…

Odeabank’ın sanat platformu 
O’Art, dijital sanata katkı ve yeni 
medya sanatçılarını desteklemek 
adına önemli eğitim ve destek 
programlarından biri olan Piksel 
ile iş birliği yapmış. O’Art ve Piksel 
arasındaki iş birliği kapsamında 
yeni medya sanatı üretiminin 
desteklenmesi ve dijital sanatçıların 
ve dijital sanatın görünürlüğüne 
katkıda bulunulması hedefleniyor. 
Bu birliktelikle Piksel | O’Art adını 
alan platform kapsamında, 2022-
23 döneminde çeşitli eğitim 
programları ve destek fonları hayata 
geçirilecek. Piksel O’Art Yeni Medya 
Eğitim Program hakkında detaylar 
için adreslerimiz www.piksel.ist/ 
ve www.odeabank.com.tr/tr-TR/
Hakkimizda/o-art/program/Sayfalar/
piksel-oart.aspx

Anadolu Vakfı’nın gençlere 40 yılı 
aşkın süredir eğitim desteği verdiği 
burs programına başvuru için son 
gün 30 Eylül. Anadolu Vakfı 2022-
2023 Eğitim ve Öğretim Yılı Burs 
Programı kapsamında burs desteği 
almak isteyen üniversite öğrencileri, 
30 Eylül 2022 tarihine kadar www.
anadoluvakfi.org.tr adresinden 
başvuruda bulunabilecek. Bizden 
söylemesi. Çünkü burs programı 
maddi destekle sınırlı değil. Anadolu 
Vakfı Genel Müdürü Nedret Aydemir, 
“Bursiyerlere katkımızı, maddi destek 
ile sınırlı görmüyor, Anadolu’nun pek 
çok yerinde dezavantajlı koşullarda 
yetişen gençlerin tek ihtiyacının 
maddi destek olmadığını biliyoruz. 

Gençlerin hayatının en verimli 
dönemlerinde geleceğe rehberlerle 
hazırlanmalarını değerli görüyoruz”  
demiş.  

Bir tarih hatırlatmam daha var. 
Global Girişimcilik Network’ü 
(GEN) ile Monsha'at ortaklığında 
düzenlenen Girişimcilik Dünya 
Kupası’nın (Entrepreneurship 
World Cup-EWC) başvuruları 30 
Ekim’e kadar uzatılmış. Bu yıl 
4’üncüsü düzenlenen ve 200 farklı 
ülkeden girişimcilerin yarışacağı 
yarışmada ulusal final Kasım ayında, 
global final ise Mart 2023’te. GEN 
Türkiye Yönetim Kurulu Başkanı 
Nevzat Aydın, ”EWC Türkiye 
2022’nin girişimcilik ekosistemine 
önemli kazanımlar sağlayacağına 
inanıyoruz”  demiş. 

Türkiye Sermaye Piyasaları 
Birliği’nin (TSPB), bu yıl sekizincisini 
gerçekleştirdiği ‘Kamera Elinde 
Geleceğin Cebinde’ Kısa Film 
Yarışması senaryo başvuruları, gelen 
yoğun talep nedeniyle 3 Ekim’e 
kadar uzatılmış. Başvurular www.
kameraelindegelecegincebinde.
com sitesi üzerinden yapılabilecek. 
“Sermaye Piyasalarında Yatırımcı 
Olmak”  temalı bu yılki yarışmanın 
sloganı ise “Filmler Kısa, Yatırımlar 
Uzun…”  

Koçfinans’ın yenilikçi girişimlere 
imza atan start-up’lara destek 
sağlamak amacıyla başlattığı Demo 
Day’in kazananları belli olmuş. 
Koçfinans ve Bounce Partners iş 
birliğinde yürütülen programda 
Fintech ve Insurtech alanında 120 
adet başvuru alınmış. YZ tabanlı 
portföy optimizasyonu ve yatırım 
platformu Magnus birincilik, 

kullanıcıların hedeflerine ve risk 
tercihlerine göre modellenmiş 
portföylere yatırım yapmalarını 
sağlayan bir birikim ve yatırım 
uygulaması Yancep ikincilik, sigorta 
şirketleri ile dijital işletmeleri 
birbirine entegre eden sigorta 
girişimi Tamamlıyo ise üçüncülük 
ödülü kazanmış. 

Türk Patent ve Marka Kurumu 
(TÜRKPATENT) ev sahipliğinde, 
Uluslararası Buluşçular Birliği 
Federasyonu (IFIA) ve Dünya Fikri 
Mülkiyet Teşkilatı iş birliğiyle 
düzenlenen Uluslararası Buluş 
Fuarı’nın (ISIF) bu yıl yedincisi 
gerçekleştirildi. Dünyanın en fazla 
ziyaretçi sayısına sahip uluslararası 
buluş fuarı unvanını koruyan ISIF’de 
buluşları ile teknolojiye ve bilime 
katkı sağlayan firmalar da ödül 
aldı. Bilişim Vadisi içerisinde yer 
alan Geobilgi Bilişim Teknolojileri 
de Bronz madalyanın sahibi olmuş. 
Geobilgi Genel Müdürü Cüneyd 
Helvacı, yeni fikirler üretmek 
ve teknolojiye katkı sağlamak 
konusunda her zaman yaratıcı 
olduklarını vurgulamış. Kuveyt Türk 
ise İngiltere’nin önde gelen finans 
ve iş analizi yayınlarından biri olan 
International Finance dergisinin 
düzenlediği “ International Finance 
Awards 2022”  kapsamında “Most 
Innovative Islamic Bank”  ödülünün 
sahibi olmuş. 

Haftaya, sesine ve şarkılarına 
doyamadığımız bir ismin, Jehan 
Barbur’un son şiir kitabı “Garam” ile 
noktayı koyuyorum. İnkılâp Kitabevi 
imzasıyla raflardaki yerini alan kitap 
bizleri bekliyor.  

Haftaya burada olacağım, 
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Bringing the developments 
experienced in information 
technologies to the agenda of the 
business world with a broad and 
rich perspective extending from 
the traditional to the future, the 
ICT Summit is on the way to a 
new “summit”  with its guests and 
remarkable topics this year with the 
strength it obtained from its 22 years 
of experience. The positive change 
that the concept of sustainability 
will bring to life as a whole, and the 
benefits that gaining wisdom will 
bring to the systems and the future 
will be discussed on November 24, 
2022 with the main theme of “Lotus 
- Technology Will Save the World”. 
At the Lotus-themed summit, the 
symbol of eternal life that blooms in 
mud, the messages that the nature 
that we have polluted for the sake 
of technology can only be cleaned 
with technology, and that technology 
will solve many problems, including 

natural disasters, with correct and 
smart use will be discussed. ICT 
Summit ‘22, where technologies that 
protect and improve human and 
natural life will be discussed, will also 
shed light on the sustainability studies 
of the business world. 
At the ICT Summit’22; topics such as 
Digital Business Processes, Robotic 
Process Automation, Artificial 
Intelligence, IoT, Big Data, Analytical 
Technologies, Cloud Solutions 
and Digital Transformation will 
be discussed. At the summit, for 
the first time this year, 15-minute 
presentations will be held in the 
“demo area”  to be created in the 
foyer, apart from the session talks.

Registration for the 22nd ICT Summit 
has begun
The ICT Summit, which is the meeting 
point of a wide spectrum from opinion 
leaders to management gurus, 
technology professionals, managers 

and experts from many business lines; 
will create a unique public opinion 
with its identity that sets the agenda, 
enables discussion and allows 
sharing of ideas, and contains clues 
of adaptation to an integrated digital 
and intelligent world.
The ICT Summit event, which has 
been held on the digital platform 
for two years due to the pandemic, 
will be physically held this year in 
Zeytinburnu Fişekhane, one of the 
most important historical values of 
İstanbul. Registration for participation 
in the summit can be carried out at 
www.BZetkinlik.com.

How will technology save the world?
Providing information about the 
summit that will be realized with the 
knowledge gained since 2000, ICT 
Summit Events Company General 
Manager Neslihan Aksun said that: 
“We are approaching the end of the 
technology level we have become 

accustomed to, adopted and 
accepted. The processes, challenges, 
benefits and advantages that need 
to be transformed in all areas of life 
should be strategically calculated and 
a road map should be drawn up. The 
ICT Summit, which has been held for 
22 years, will focus on the concept of 
sustainability, which will completely 
change the concept of technology and 
informatics this year. While this year’s 
theme of ICT Summit’22, “Technology 
Will Save the World”, draws attention 
to this point, Lotus, the flower of 
eternal life blooming in mud, which 
is known to represent “wisdom and 
enlightenment”  in the world, will this 
time guide the way for technology 
and the future. Like the lotus flower, 
which constantly cleans itself and its 
surroundings despite the swamp it is 
in, technology will also save the world 
by solving all the problems caused by 
humans and shortening the life of the 
world.”

Technology will save the world!

The award program ISG PORTPAL 
was offered to passengers who 
use İstanbul Sabiha Gökçen 
International Airport (ISG). 
Cooperating with the global 
airport loyalty program solution 
provider Arrture in the fields of 
technological infrastructure and 
program management, Sabiha 
Gökçen Airport aims to reward 
its passengers by offering an 
end-to-end experience with the 
contribution of other program 
partners. With its strong 

infrastructure and service network 
designed considering passenger 
expectations, ISG PORTPAL will 
earn its members’ points in return 
for the expenses to be made from 
program partners, and these 
points will provide an advantage 
in the use of different services. ISG 
PORTPAL members will also have 
surprise privileges. Passengers 
who want to take advantage of the 
ISG PORTPAL advantages, simply 
download the application from the 
App Store and Google Play for free 

and activate their membership.
The program, which is planned to 
offer advantages only at Sabiha 
Gökçen Airport in the first phase, 
aims to offer advantages in life 
as well as end-to-end travel 
experience to its members by 
reaching a wide service network 
locally and globally in a short time. 
ISG PORTPAL users will be able 
to access and follow the special 
advantages offered to them at 
Sabiha Gökçen Airport’s food and 
beverage courts, duty-free shops, 

lounges, rapid transit points, 
airport hotel, airport parking 
lot and many other places on a 
single platform. Sabiha Gökçen 
International Airport CEO Berk 
Albayrak said: “Our investments in 
contactless technological solutions 
will continue in parallel with the 
diversification of our passengers’ 
needs. I believe that our loyalty 
program will strengthen our 
relations with our business partners 
at the airport and offer an excellent 
experience to our passengers.”

While cyber security always 
maintains its importance for 
large companies, research shows 
that it is still not at the top of 
the lists, especially for SMEs. 
Telcoset General Manager Tarkan 
Özenci emphasized that data 
security should be ensured for the 
smooth functioning of the system, 

increasing the predictability of 
operations and healthy production 
planning. Tarkan Özenci continued 
as:
“There needs to be more awareness 
of the negative impact of cyber 
attacks on company profitability. 
Turkey has a long way to go. In 
the new world, data talks instead 

of money. It acquires data mining 
and all kinds of power reaching the 
data. Therefore, systems with weak 
security measures are a center of 
attraction for hackers. Our partner 
Cisco’s research also reveals how 
vulnerable small and medium-sized 
companies are to these attacks. 
Therefore, it whets the appetite of 

the attackers. The adaptation of 
companies in Turkey to Industry 4.0, 
which is the most advanced stage 
of the industry, is promising for 
us. However; there are many steps 
that need to be taken by small and 
medium-sized companies, which are 
the engine of the Turkish economy, 
to fully benefit from this process.”

New loyalty program from Sabiha Gökçen

SMEs should embrace digitalization
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İstanbul Medipol University Faculty 
of Engineering and Natural Sciences 
organized the ‘6G Conference’ as a 
continuation of the 6G Workshops 
it has been organizing since 2017. 
At the conference, 6th generation 
wireless communication technology 
studies and Turkey’s vision in 
this field were discussed with the 
participation of local and foreign 
names from the public and private 
sectors. The opening speeches of 
the conference held at the South 
Campus Conference Hall were made 
by the Minister of Transport and 
Infrastructure Adil Karaismailoğlu, 
and the Deputy Minister Dr. Ömer 
Fatih Sayan, Vice President of 
Defense Industries Dr. Celal Sami 
Tüfekçi, Chairperson and General 
Manager of ASELSAN Prof. Dr. 
Haluk Görgün and İstanbul Medipol 
University Faculty of Engineering 
and Natural Sciences Dean Prof. Dr. 
Hüseyin Arslan.
Making the opening speech of 
the conference, Istanbul Medipol 
University Faculty of Engineering 
and Natural Sciences Dean Prof. 

Dr. Hüseyin Arslan pointed out that 
the basis of 5G is communication. 
Commenting that “5G was born with 
a vision, 6G is the continuation of 
this vision”, Prof. Dr. Hüseyin Arslan 
continued as:
“If we take the right steps and start 
the production of this technology in 
terms of R&D and protect its patents 
now, the next step will be to steer 
the technology with the patents we 
have obtained. Our biggest goal is 
to develop technology in Turkey 
by creating an ecosystem with 
technology companies. We can have 
an important place on a global basis 
if we are involved in both R&D and 
P&D studies. Especially the domestic 
and national development of this 
technology is very important in 
terms of security, development and 
competition.”

‘Patents’  are the biggest capital
Deputy Minister of Transport and 
Infrastructure Dr. Ömer Fatih Sayan 
emphasized that in 6G, apart from 
physical products, the biggest 
capital is the patents held regarding 

standards. Sayan said that: “With 
this vision, we will continue to work 
as a group that is ready to patent 
6G in our local, national and R&D 
studies.”
Presidential Defense Industry Vice 
President Celal Sami Tüfekçi also 
referred to ULAK Communications 
and said: “Our main purpose in 
establishing ULAK company is not 
only to show that we can do this 
technology, but also to ensure that 
billions of dollars remain in Turkey.”  
ASELSAN Chairperson of the Board 
and General Manager Prof. Dr. Haluk 
Görgün noted that applications such 
as the internet of things, connectivity 
and the spread of communication in 
many sectors will be implemented 
in 6G.

6G will be in a key position
Making the final speech at the 
opening of the two-day event, 
Minister of Transport and 
Infrastructure Adil Karaismailoğlu 
congratulated İstanbul Medipol 
University, which has made 
pioneering studies in the field of 6G. 

Expressing that they are carrying 
out activities on behalf of 5G studies 
to be domestic and national, 
Karaismailoğlu said:
“The countries that have a say in 
technological innovations will be 
those who can produce their own 
technologies and enter the game 
before anyone else. In this sense, 
we want to come to a position that 
not only consumes technology, but 
also designs, develops, produces, 
creates a brand and sells it to the 
world. Especially with the support 
of our domestic and national 
satellite technologies, we will 
take our place among the leaders 
in our region and among the 
leading countries in the world in 
information and communication. 
We are moving forward with strong 
and determined steps in Turkey’s 
digital transformation journey. 
By 2027, we predict that half of 
mobile subscribers will use 5G 
technologies. Towards the 2030s, 6G 
technology will become a keystone 
for the public and private sectors in 
informatics.”

Digital Bridge-2022 will bring 
together the technoparks of 
Turkic states and Central Asian 
countries in its own field. The 
international technological forum 
Digital Bridge will be held in Nur-
Sultan, the capital of Kazakhstan, 
on September 28-29. This year’s 
theme is “Central Eurasia - New 
Technological Area”. The scope of 
the forum will also include large-
scale events such as the IT Startups 
Street and the technoparks 
exhibition of the member states of 
the Organization of Turkic States 
and Central Asian countries.
This year, Digital Bridge will be 
dedicated to the cooperation of 
Turkic countries in the field of IT. 
This decision was made during the 
VIII Summit of the Cooperation 
Council of Turkic Speaking States, 
in the proposal of the President of 
Kazakhstan Kasım-Cömert Tokayev 
on the organization of the Young 

IT Professionals Forum of Turkic 
countries.
The forum will include IT schools’ 
exhibition, IT job opportunities fair, 
Astana Hub battle and VR Gamedev 
areas. It will also create the 
country’s first official new offline 
TikTok space for IT companies. 
Venture investors from all over the 
region are expected to participate. 
A number of international experts 
will discuss current topics in the 
IT world in the panel session. 
Minister of Digital Development, 
Innovation and Aviation of the 
Republic of Kazakhstan Baghdad 
Musin said that: “This year, the 
Digital Bridge forum will differ in 
scale and may be the largest IT 
event in Kazakhstan. We expect the 
participation of the leaders of the 
world’s leading IT companies, the 
leaders of the Eurasian countries 
and the leading companies of 
Central Asia. I am confident 

that the Forum will give a new 
impetus to the development of IT 
technologies in the region, open 
new horizons and opportunities 
for the initiatives of the countries 
participating in this event. 
Together with leaders in IT, we 
will bring up the latest technology 
issues and discuss innovative 
solutions together. We can 
confidently say that Digital Bridge 
has become a bridge that brings 
together everyone involved in the 
promotion of digital ideas.”
The Digital Bridge International 
Forum is one of the largest IT 
events in Kazakhstan and is held 
every year with the participation of 
the President. Traditionally, leaders 
of the international IT community, 
Kazakhstani and foreign 
technologists, digital development 
experts, IT companies and startups, 
venture investors, technology 
entrepreneurs, government 

agencies and members of the 
media attend the Forum.
The Forum is being held as part 
of the project ‘Technological 
breakthrough through national 
digitalization, science and 
innovation’ and requires the 
President of the Republic to 
prepare at least 100,000 qualified IT 
personnel by 2025, invest up to 500 
billion Tenge in the IT sector and 
increase the export of ICT services 
to the level of 500 million USD. 
The organizers are the Ministry of 
Digital Development, Innovation 
and Aviation, the municipality 
of the city of Nur-Sultan and 
the international Astana Hub 
technopark. There will also be 
a live broadcast of the forum in 
English on YouTube. Not only IT 
professionals, but also people from 
other fields can participate in the 
forum. For registration: https://
digitalbridge.kz/

Countdown to the digital meeting of the region

“Patent strenght”  will determine the leaders in 6G
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